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(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ

ທີ 27 ທັນວາ 2024 ທີ່ຫໍສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ), ທາ່ນ ປອ. 
ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ກຳມະ
ການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, 
ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ພົບ
ປະໂອ້ລົມນັກຮົບສ່ືມວນຊົນ ໃນ
ໂອກາດວັນອອກໜັງສືພິມ “ຜູ້
ແທນປະຊາຊົນ” ສະບັບທີ 1,000 
ແລະ ວັນສ້າງຕັ້ງສື່ມວນຊົນສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ຄົບ ຮອບ 28 ປີ 

vjko8+|hk 44

(ສພຊ) - ວັນທີ 17-19 
ທັນວານີ້ ທີ່ເມືອງແກ້ວອຸດົມ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ຮຽບຮຽງເນື້ອໃນສອງຮ່າງກົດ
ໝາຍສະບັບປັບປຸງ ຄື: ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີແພ່ງ 
ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການ
ໄອຍະການປະຊາຊົນ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. 
ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະ
ທານສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) 
ເຊິ່ງມີບັນດາທ່ານປະທານ ແລະ 
ຮອງປະທານກໍາມາທິການທ່ີກ່ຽວ

IP[IP'goNv.o IP[IP'goNv.o 22 Ijk'dqf\kp Ijk'dqf\kp

ຂ້ອງຂອງ ສພຊ, ຮອງຫົວໜ້າ
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງ

ສຸດ, ຮອງປະ
ທານສານປະ
ຊາຊົນສູງສຸດ, 
ຮອງລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງ
ຍຸຕິທໍາ, ຮອງ
ຫົວໜ້າຫ້ອງ
ວ່ າການສໍ າ
ນັກງານປະ
ທານປະເທດ, 
ຮອງຫົວໜ້າ
ຫ້ອງວ່າການ

(ສພຊ) - ວັນທີ 18-20 
ທັນວາຜ່ານມາ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ຖອດຖອນບົດຮຽນກ່ຽວກັບວຽກ
ງານສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ), 
ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ແຂວງ (ສສຂ) ແລະ ປະເມີນ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດ
ບາດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ), 
ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ (ສພຂ) 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ສຸບັນ ສະວະບຸດ ກຳມະການຄະ
ນະປະຈຳ, ປະທານກຳມາທິການ
ວຽກງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ກວສຊ); ເຂ້້ົາຮ່ວມມີທ່ານ 
ຄຳໃບ ດຳລັດ ຮອງປະທານສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາທ່ານຮອງ

4vf4vo[qfIPo;Pd'kolhk'7;k,g0A,c0'4vf4vo[qfIPo;Pd'kolhk'7;k,g0A,c0'

ປະທານກຳມາທິການ, ຮອງເລ
ຂາທິການ, ຮອງຫົວໜ້າສະຖາ
ບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ສສຊ ທີ່ເປັນກຳມະການ
ສັງກັດ ກວສຊ ແລະ ພະນັກງານ
ຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທັງນ້ີ, ກໍເພ່ືອສະຫຸຼບຕີລາ

ຄາຄືນກ່ຽວ
ກັບວຽກງານ
ສ້ າ ງຄວາມ
ເຂັ້ມແຂງໃຫ້
ແກ່ ສສຊ, 
ສສຂ ແລະ 
ພະນັກງານທ່ີ
ກ່ ຽ ວ ຂ້ ອ ງ 
ເປັນຕ້ົນ: ເນ້ືອ
ໃນ, ຮູບແບບ,
ວິ ທີ ກ າ ນ

ເຝິກອົບຮົມໃນ
ຂັ້ນຕໍ່ໄປ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ວຽກງານ
ດັ່ງກ່າວມີຄຸນນະພາບຍິ່ງໆຂ້ຶນ 
ທັງຮັບປະກັນໃຫ້ວຽກງານຍົກ
ສູງຂີດຄວາມສາມາດ ມີປະສິດ
ທິຜົນ; ປະເມີນການປະຕິບັດພາ
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(ສພຊ) - ວັນທີ 25 ທັນ
ວາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບ ແລະ ແຈກ
ຢາຍລົດຖີບຈາກໂຄງການ “ນ້ຳ

rymu,v[{Ia[]qf4u[9kd37'dkooE.9Iad]k;rymu,v[{Ia[]qf4u[9kd37'dkooE.9Iad]k;

ໃຈຮັກລາວ” ໃຫ້ແກ່ນັກຮຽນ
ໃນ ສປປລາວ ຈຳນວນ 1,000 
ຄັນ ລວມມູນຄ່າ 495 ພັນຢວນ 
(ປະມານ 1.460 ຕື້ກີບ); ຕາງ

ໜ້າກ່າວຮັບໂດຍສະຫາຍ ສົມ
ມາດ ພົລເສນາ ຮອງປະທານສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານຄະນະສັນ
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(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 24 ທັນວານີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ສພຊ) ຄະນະກໍາມະການ
ລະດັບຊາດປັບປຸງລັດຖະທຳມະ
ນູນ ສະບັບປີ 2015 (ຄລຊ) 
ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມ
ພອນ ພົມວິຫານ ກຳມະການ
ກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະ

7kf;jk9tIa[Iv']af4tme,to6o8Qogfnvog,lk7kf;jk9tIa[Iv']af4tme,to6o8Qogfnvog,lk

ທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານ 
ຄລຊ ເຊິ່ງມີບັນດາທ່ານໃນຄະ
ນະກຳມະການ ແລະ ອະນຸກຳມະ
ການຕ່າງໆຂອງ ຄລຊ ເຂ້ົາຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ລາຍງານຜົນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ 
ປັບປຸງເນ້ືອໃນຮ່າງລັດຖະທໍາມະ
ນູນຕາມການປະກອບຄໍາເຫັນ
ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 

ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 8 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX 
ຄັ້ງວັນທີ 29 ພະຈິກ 2024 ເຊິ່ງ
ບັນດາຄຳເຫັນເຫ່ົຼານ້ັນ ຄະນະຮັບ
ຜິດຊອບໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມກວດ
ກາ, ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປັບປຸງເນື້ອ
ໃນດັ່ງກ່າວໃນຄັ້ງວັນທີ 7-8 
ທັນວາຜ່ານມາ.

ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 28-29 
ທັນວາ 2024 ທ່ີແຂວງວຽງຈັນ
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ
ປອ. ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງ
ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ), 
ມີທ່ານ ນາງ ອາລີ ວົງໜໍ່ບຸນທໍາ 
ປະທານຄະນະບໍລິຫານງານສູນ
ກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ (ສສຍລ), 
ບັນດາທ່ານປະທານ ແລະ ຮອງ
ປະທານກໍາມາທິການທີ່ກ່ຽວ

dv'xt-5,IP[IP'goNv.odv'xt-5,IP[IP'goNv.o  22  Ijk'dqf\Ijk'dqf\kpkp
(ສພຊ)

- ກອງປະຊຸມ
ຮຽບຮຽງເນ້ືອ
ໃນກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍສະຫະ
ພັ ນ ແ ມ່ ຍິ ງ
ລາວ, ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການພັດທະ
ນາ ແລະ ປົກ
ປ້ອງແມ່ຍິງ 

s;Pfok, s;Pfok, 
;k'czo;k'czo......
    (ໜ້າ 11)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 25-27 
ທັນວານີ້ ທີ່ເມືອງແກ້ວອຸດົມ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ຮຽບຮຽງເນື້ອໃນສອງຮ່າງກົດ
ໝາຍຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ສຶກສາ (ປັບປຸງ) ແລະ ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການພັດທະນາສີມືແຮງ
ງານ (ສ້າງໃໝ່) ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລດັ 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ເຊິ່ງມີບັນດາທ່ານປະ
ທານ ແລະ ຮອງປະທານກໍາມາ
ທິການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຊ, 
ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງສຶກສາ
ທິການ ແລະ ກິລາ, ຮອງລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະ
ຫວັດດີການສັງຄົມ, ຮອງລັດຖະ

ມົນຕີກະຊວງ
ຍຸຕິທໍາ,ຮອງ
ຫົວໜ້າຫ້ອງ
ວ່າການສໍານັກ
ງານປະທານ
ປະເທດ, ຮອງ
ຫົວໜ້າຫ້ອງ
ວ່າການສຳ
ນັກງານນາ
ຍົ ກ ລັ ດ ຖ ະ
ມົນຕີ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ

ກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະ
ນັກງານຈາກ ສພຊ ແລະພາກ
ສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ; ທັງນ້ີ, ກໍເພ່ືອ
ນຳເອົາຄຳເຫັນຂອງສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ທີ່ໄດ້
ປະກອບໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍສອງ
ສະບັບນີ້ ມາພິຈາລະນາ, ປັບປຸງ
ໃສ່ເນື້ອໃນສອງຮ່າງກົດໝາຍ 
ໃຫ້ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ຄົບຖ້ວນ 
ແລະ ຮັດກຸມ.

ທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລັດ ກ່າວ
ວ່າ: ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ແມ່ນສຸມ
ໃສ່ຄົ້ນຄວ້າຢ່າງລະອຽດ ແລະ 
ເລິກເຊິ່ງ ເພື່ອເລືອກເຟັ້ນເອົາຄຳ
ເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ

ຊາດຊຸດທີ IX ມາພິຈາລະນາປັບ 
ປຸງໃສ່ເນື້ອໃນກົດໝາຍ ແລະ 
ເນື່ອງຈາກເປັນການຮຽບຮຽງ
ຄັ້ງສຸດທ້າຍ, ນອກຈາກຄຳເຫັນ
ຂອງຜູ້ແທນແລ້ວ ຖ້າຫາກຍັງ
ເຫນັວ່າມຈີດຸໃດ, ຄຳສບັຄຳເວົາ້
ໃດ ທີ່ບໍ່ຈະແຈ້ງ ແລະ ສອດຄ່ອງ 
ກໍຈະຍົກຂຶ້ນຕື່ມ ເພື່ອເຮັດໃຫ້
ເນື້ອໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍມີ
ຄວາມຄົບຖ້ວນ, ສອດຄ່ອງ, ຮັດ
ກຸມ ແລະ ສາມາດປະຕິບັດໄດ້, 
ກ່ອນນຳສະເໜີກອງປະຊຸມຄະ
ນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ສະເໜີປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ 
ລົງລາຍເຊັນໃນກົດໝາຍ 2 ສະ
ບັບດັ່ງກ່າວ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ສຸມສະຕິ
ປັນຍາຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາຄືນ
ແຕ່ລະບັນຫາທີ່ ສສຊ ຕັ້ງຂຶ້ນ 
ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ 
ແລະ ຮອບດ້ານ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອ
ທາງດ້ານງົບປະມານຈາກມູນນິ
ທິເອເຊຍ (The Asia Foun-
dation) ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາ
ຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ
ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 18-22 
ທັນວາ 2024 ທ່ານ ນາງ ປິ່ງ
ຄາໍ ລາຊະສມິມາ ກາໍມະການສນູ
ກາງພັກ, ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ປະທານກໍາມາທິການເສດ
ຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງ
ແວດລ້ອມ (ກສຕສ) ພ້ອມດ້ວຍ
ຄະນະ ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວເຮັດ
ວຽກຢູ່ແຂວງອັດຕະປື, ເຊກອງ 
ແລະ ສາລະວັນ ເພື່ອຕິດຕາມ
ກວດກາ ແລະ ເກັບກໍາຂ້ໍມູນກ່ຽວ
ກັບການຂົນສົ່ງແຮ່ທາດ ແລະ 
ການມີສ່ວນຮ່ວມເຂົ້າໃນການ
ບູລະນະ, ສ້ອມແປງເສັ້ນທາງ ທີ່
ເປັນສາເຫດເຮັດໃຫ້ເສ້ັນທາງເປ່
ເພ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິ
ຕິກໍາ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດບັນດາໂຄງການເຊ່ົາ-ສໍາປະ
ທານທີ່ດິນຂອງລັດ ແລະ ການ
ອອກໃບຕາດິນ ເພື່ອຊອກໃຫ້
ເຫັນດ້ານດີທ່ີຄວນເສີມຂະຫຍາຍ
ຊຸກຍູ້ ແລະ ດ້ານອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງ
ທີ່ຈະຕ້ອງຊອກວິທີແກ້ໄຂ ແນ
ໃສ່ໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຈັດ
ຕັ້ງປະຕິບັດຖືກຕ້ອງຕາມກົດ
ໝາຍ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມແຕ່ລະໄລຍະ ໂດຍ
ໄດ້ປະຊຸມຮ່ວມກັບທ່ານເຈ້ົາແຂວງ, 
ປະທານ ແລະ ຮອງປະທານສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາພະ
ແນກການ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ. 

ໃນກອງປະຊຸມ, ທ່ານ 
ນາງ ປ່ິງຄໍາ ລາຊະສິມມາ ໄດ້ເຈາະ
ຈີ້ມໃຫ້ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ
ລາຍງານເປັນຕົ້ນ: ການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດບັນດາໂຄງການເຊ່ົາ-ສໍາ
ປະທານທີ່ດິນ ແລະ ການຂຶ້ນທະ
ບຽນອອກໃບຕາດິນໃນທ້ອງຖ່ິນ 
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ໄລຍະຜ່ານມາ; ການອະນຸມັດ
ໂຄງການກໍ່ສ້າງ, ບູລະນະສ້ອມ
ແປງເສັ້ນທາງ ປີ 2024, ການ
ນໍາໃຊ້ງ ົບປະມານເຂົ້າໃນໂຄງ
ການ; ການຄຸ້ມຄອງນໍ້າໜັກລົດ
ຂົນສົ່ງສິນຄ້າ, ຂົນສົ່ງແຮ່ທາດ 
ຢູ່ພາຍໃນແຂວງ; ກົນໄກການ
ຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມກວດກາ, ການ
ປະຕິບັດມາດຕະການຕ່ໍຜູ້ລະເມີດ; 
ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບ
ກໍາສະພາບເສ້ັນທາງທ່ີເປ່ເພ, ເສຍ
ຫາຍ ຈາກການຂນົສົງ່ແຮທ່າດ, 
ເຄື່ອງອຸປະກອນ, ເຄື່ອງຈັກ ທີ່
ນໍາມາຮັບໃຊ້ບັນດາໂຄງການລົງ
ທຶນຂະໜາດໃຫຍ່; ການມີສ່ວນ
ຮ່ວມ ແລະ ປະກອບພັນທະເຂົ້າ
ໃນການກໍ່ສ້າງ ແລະ ບູລະນະ
ສ້ອມແປງເສ້ັນທາງທ່ີເປ່ເພຈາກ
ການນໍາໃຊ້ຂອງບັນດາໂຄງການ
ລົງທຶນຂະໜາດໃຫຍ່, ໂຄງການ
ຂຸດຄົ້ນ ແລະ ປຸງແຕ່ງແຮ່ທາດ, 
ບໍລິສັດຂົນສ່ົງແຮ່ທາດ; ການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້
ກົດໝາຍ ທ່ີຕິດພັນກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານການກ່ໍສ້າງ, 
ບູລະນະສ້ອມແປງເສັນ້ທາງ ແລະ 
ວຽກງານຂົນສ່ົງ ເປັນຕ້ົນກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍທາງຫຼວງ, ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງດ້ວຍ
ທຶນຂອງລັດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການລົງທຶນຂອງລັດ, ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການຂົນສ່ົງທາງບົກ ແລະ 
ນິຕິກໍາອ່ືນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ. ຈາກນ້ັນ, 
ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມກໍໄດ້ສົນທະນາແລກ
ປ່ຽນ, ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ
ຢ່າງກົງໄປກົງມາ, ແທດເໝາະ
ກັບສະພາບຕົວຈິງ ໃຫ້ເຫັນໄດ້
ດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ບັນຫາຄົງ
ຄ້າງ ແລະ ຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂ 

ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 
ແລະ ການມສີວ່ນຮວ່ມໃນການ
ບູລະນະສ້ອມແປງເສັ້ນທາງເປ່
ເພຈາກການຂົນສ່ົງແຮ່ທາດ ເພ່ືອ
ເປັນຂໍ້ມູນພື້ນຖານໃນການສັງ
ລວມລາຍງານຕ່ໍກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ.

ນອກຈາກນີ້, ຍັງໄດ້ລົງ
ເຮັດວຽກຢູ່ພາກສະໜາມຂອງ
ບັນດາໂຄງການລົງທຶນຂະໜາດ
ໃຫຍ່ ເປັນຕົ້ນ: ໂຄງການພະລັງ
ງານລົມ (ມອນຊູນ ວິນ ພາວເວີ), 
ໂຄງການຂຸດຄ້ົນແຮ່ບົກຊິດ ຂອງ
ບໍລິສັດ ລາວບໍລິການ, ບໍລິສັດ 
ເບີນດາວ ກໍ່ສ້າງຂົວ-ທາງ ແລະ 
ເຄຫາສະຖານ ຈໍາກັດ ແລະ ລົງ
ຕິດຕາມເສ້ັນທາງຂົນສ່ົງແຮ່ທາດ, 
ເຄ່ືອງອຸປະກອນ, ເຄ່ືອງຈັກ ທ່ີນໍາ
ມາຮັບໃຊ້ບັນດາໂຄງການລົງທຶນ
ຄື: ເສ້ັນທາງຫຼວງແຫ່ງຊາດ ເລກ
ທີ 16b ອອກໄປຫາດ່ານສາກົນ
ດາກຕະອອກ ແຂວງເຊກອງ, 
ເສັ້ນທາງຫຼວງແຫ່ງຊາດ ເລກທີ 
15 ອອກໄປຫາດ່ານສາກົນລາ
ໄລ ແຂວງສາລະວັນ, ເສັ້ນທາງ
ຫຼວງແຫ່ງຊາດ ເລກທີ 18b 
ອອກໄປຫາດ່ານສາກົນພູເກືອ 
ແຂວງອັດຕະປື ໂດຍໄດ້ຮັບຟັງ
ລາຍງານການດໍາເນີນຂອງໂຄງ
ການໂດຍຫຍ້ໍ ໃນນ້ັນໄດ້ຍົກໃຫ້
ເຫັນການມີສ່ວນຮ່ວມພັດທະນາ
ເຂດບ້ານຕິດກັບໂຄງການ ເປັນ
ຕົ້ນ: ຊ່ວຍດ້ານງ ົບປະມານບໍລິ
ຫານ, ປະກອບສ່ວນຊ່ວຍເຫຼືອ
ຫຼາຍດ້ານ ເຊ່ິງໃນແຜນປີ 2025 
ໂຄງການຍັງຈະໄດ້ສົມທົບກັບ
ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ສືບຕໍ່
ສ້ອມແປງເສັ້ນທາງທີ່ເປ່ເພ.

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງກໍາມະບານ
ຮາກຖານກໍາມາທິການວຽກ
ງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ກວສຊ) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນເມື່ອຕອນ
ບ່າຍວັນທີ 16 ທັນວາຜ່ານມາ 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະ
ຫາຍ ສີສຸວັນ ສົມເພັດ ປະທານ
ກໍາມະບານຮາກຖານ ກວສຊ; 
ມີສະຫາຍ ສຸບັນ ສະວະບຸດ ຄະ
ນະບໍລິຫານງານພັກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ສພຊ), ເລຂາໜ່ວຍພັກ
ຮາກຖານ ກວສຊ, ສະຫາຍ ໂພ
ສີ ເຕເມລາດ ຕາງໜ້າຄະນະບໍ
ລິຫານງານສະຫະພັນກໍາມະບານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຕາງໜ້າ
ກໍາມະບານຮາກຖານພາຍໃນ 
ສພຊ ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 30 ສະ
ຫາຍ, ຍິງ 9 ສະຫາຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ເຫັນດີ
ເປັນເອກະພາບ ພິຈາລະນາ ແລະ 
ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການ
ເມືອງຂອງກໍາມະບານຮາກຖານ
ກໍາມາທິການວຽກງານສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງປະກອບມີ 
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2 ພາກຄື: ພາກທີ 1 ຕີລາຄາສະ
ພາບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຂອງກໍາມະບານຮາກຖານ ໃນ
ໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ (2020-
2024) ເຊ່ິງຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ-
ຜົນສໍາເລັດ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ສາ
ເຫດທີ່ພາໃຫ້ມີຂໍ້ຄົງຄ້າງ ທີ່ຈະ
ໄດ້ສືບຕໍ່ປັບປຸງແກ້ໄຂເພື່ອຮັບ
ປະກັນໃຫ້ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກ
ງານຂອງກໍາມະບານຮາກຖານ 
ກວສຊ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ໄດ້ດີຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້າ; ພາກທີ 2 
ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານໃນໄລຍະ 5 ປີຕໍ່ໜ້າ 
(2025-2029) ໃນນີ້, ວຽກ
ງານສໍາຄັນຕ້ົນຕໍແມ່ນການເພ່ີມ
ທະວີການສຶກສາອົບຮົມການ
ເມືອງ-ແນວຄິດ ຕິດພັນກັບການ
ຜັນຂະຫຍາຍຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້
ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈ້ົາ ເຂ້ົາໃນວຽກ
ງານວິຊາສະເພາະຢ່າງມີປະສິດທິ
ຜົນ ເພື່ອເປັນເສນາທິການທີ່ມີ
ຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ໜ່ວຍ
ພັກຮາກຖານ ກວສຊ. ພ້ອມນ້ັນ, 
ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານບົດສໍາ

ຫຼວດການນໍາພາຂອງຄະນະກໍາ
ມະບານຮາກຖານ ກວສຊ ກ່ຽວ
ກັບການຊີ້ນໍາ-ນໍາພາຂອງຕົນ ຕໍ່
ວຽກງານກໍາມະບານຕະຫຼອດໄລ
ຍະ 5 ປຜີາ່ນມາ ເຊິງ່ຍກົໃຫ້ເຫນັ
ດ້ານດີ-ຜົນສໍາເລັດ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ 
ແລະ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ 
ທ່ີຄະນະກໍາມະບານຮາກຖານຊຸດ
ໃໝ່ ຈະຕ້ອງນໍາໄປເປັນແນວ
ທາງ, ບົດຮຽນໃນການສືບຕ່ໍປັບ
ປຸງແກ້ໄຂ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານກໍາມະ
ບານ ກໍຄືຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິ
ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງ
ກໍາມະບານຮາກຖານ ກວສຊ 
ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທ່ີວາງໄວ້.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ 22 
ສະຫາຍ, ຍິງ 5 ສະຫາຍ ໄດ້ປະ
ຕິບັດຕາມຫຼັກການປະຊາທິປະ
ໄຕ ໃຊ້ສິດຂອງຕົນປ່ອນບັດຄັດ
ເລືອກເອົາຄະນະກໍາມະບານຮາກ
ຖານ ກວສຊ ຊຸດທີ III ເຊິ່ງມີ
ຜູ້ລົງສະໝັກທີ່ມີມາດຕະຖານ, 
ເງື່ອນໄຂຄົບຖ້ວນ 7 ສະຫາຍ, 
ຍິງ 3 ສະຫາຍ; ກອງປະຊຸມໄດ້

ຕົກລົງເຫັນດີເອກະພາບເລືອກ
ເອົາ 5 ສະຫາຍ, ຍິງ 3 ສະຫາຍ
ຄື: ສະຫາຍ ສີສຸວັນ ສົມເພັດ 
ເປັນປະທານ, ສະຫາຍ ປອ. ນາງ 
ມະນີວັນ ລໍເບຼຍຢາວ ເປັນຮອງ
ປະທານ ທັງເປັນປະທານກວດ
ກາ, ສະຫາຍ ນາງ ພັດສະລີ ປາ
ທິລາດ ເປັນຄະນະ ທັງເປັນຮອງ
ປະທານກວດກາ, ສະຫາຍ ໄຈ
ຢ່າງ ມະນີວົງຢ່າລື ແລະ ສະຫາຍ 
ນາງ ເວີນ ພັນທະວີຄູນ ເປັນຄະນະ.

ສະຫາຍ ສຸບັນ ສະວະບຸດ 
ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ
ຕໍຜ່ນົສາໍເລດັໃນໄລຍະ 5 ປຜີາ່ນ
ມາ ແລະ ເນັ້ນໜັ້ກໃຫ້ເພີ່ມທະ
ວີເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງໂຄງປະກອບ
ການຈັດຕ້ັງຂອງກໍາມະບານຮາກ
ຖານຕົນ ໃຫ້ມີຄວາມສົມດູນ 

ທັງຮີບຮ້ອນຈັດຕັ້ງແບ່ງຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບພາຍໃນຄະນະໃຫ້
ລະອຽດ ເພ່ືອຮັບປະກັນໃຫ້ການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານເປັນລະບົບ 
ແລະ ສະດວກໃນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດ; ສືບຕ່ໍເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບ
ຮົມວຽກງານການເມືອງ-ແນວ
ຄິດ ໃຫ້ເປັນປົກກະຕິຕໍ່ເນື່ອງ, 
ຜັນຂະຫຍາຍປະຕິບັດຂ້ໍແຂ່ງຂັນ 
5 ເປັນເຈົ້າຂອງກໍາມະບານ ເຂົ້າ
ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ວິຊາສະເພາະ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບສູງ ທັງຍົກສູງຄວາມຮູ້ຄວາມ
ສາມາດທາງດ້ານວິຊາສະເພາະ, 
ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ພາສາຕ່າງປະ
ເທດ ເພ່ືອຮັບປະກັນການເປັນເສ
ນາທິການທີ່ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ
ໃຫ້ແກກ່າໍມາທກິານຕນົ ກຄໍສືະ

ພາແຫ່ງຊາດ ໃນການເຊ່ືອມໂຍງ
ກັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ; ເຕົ້າ
ໂຮມຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນ, 
ຊຸກຍູ້ສະມາຊິກກໍາມະບານປະ
ກອບສ່ວນ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກິດ
ຈະກໍາລວມຕ່າງໆຂອງອົງການ
ຈັດຕັ້ງ ຢ່າງຫ້າວຫັນ ແລະ ເປັນ
ຂະບວນການຟົດຟື້ນ; ຕ້ອງກໍາ
ແໜ້ນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍກໍາມະ
ບານລາວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນ
ດາຂໍ້ຫ້າມຕ່າງໆ ແລະ ການນໍາ
ໃຊ້ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ກໍຕ້ອງມີສະ
ຕິສູງ, ນໍາໃຊ້ແຫຼ່ງຂໍ້ມູນທີ່ເປັນ
ທາງການ ແລະ ເຊື່ອຖືໄດ້ ໃນ
ການພິຈາລະນາ ແລະ ຕັດສິນບັນ
ຫາ ເພ່ືອຫີຼກລ່ຽງຜົນກະທົບຕ່າງໆ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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(ສພຊ) - ເພື່ອຜັນຂະ
ຫຍາຍບັນດານິຕິກຳທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ 
ເປັນຕ້ົນ: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ລົງທຶນຂອງລັດ, ຄຳແນະນໍາການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການລົງທຶນຂອງລັດ ໂດຍສະເພາະ
ການສ້າງແຜນການ, ການປະເມີນ
ໂຄງການເຂ້ົາແຜນ, ການຄຸ້ມຄອງ
ແຜນການລົງທຶນຂອງລັດ, ການ
ຄ້ົນຄວ້າດັດແກ້ມູນຄ່າໂຄງການ, 
ການຊຳລະງບົປະມານ ແລະ ວຽກ
ປິ່ນອ້ອມອື່ນໆ ໃຫ້ແກ່ຄະນະນຳ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) 
ພາກເໜືອ, ພາກກາງ ແລະ ໜ່ວຍ
ງານຮັບ ຜິດຊອບຄຸ້ມຄອງແຜນ
ການລົງທຶນຢູ່ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງ
ຖິ່ນ ໃຫ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ພ້ອມທັງ
ນຳໄປຈັດຕ້ັງປະຕິບັດເຂ້ົາສູ່ວຽກ
ງານຕົວຈິງ; ເພ່ືອປຶກສາຫາລືກົນ
ໄກປະສານງານລະຫວ່າງສູນກາງ
ກັບທ້ອງຖິ່ນ ໃນການຄຸ້ມຄອງ
ແຜນການລົງທຶນຂອງລັດຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ທີ່ຕັ້ງຢູ່ 
9 ແຂວງພາກເໜືອ ແລະ ພາກ
ກາງ ໃຫ້ມຄີວາມໂລງ່ລຽ່ນ ແລະ 
ໃກ້ຊິດຕິດແທດກັນຫຼາຍຂ້ຶນ 
ທັງເປັນການພົບປະ ແລະ ແລກ
ປ່ຽນບົດຮຽນວຽກງານຄຸ້ມຄອງ
ແຜນການລົງທຶນຂອງລັດຂອງ 
ສພຊ ລະຫວ່າງສູນກາງກັບທ້ອງ
ຖິ່ນ ໂດຍສະເພາະກົມບໍລິຫານ-
ພິທີການ ເຊິ່ງເປັນເສນາທິການ
ໃຫ້ແກ່ຄະນະເລຂາທິການສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ກັບ ສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະເລຂາທິ
ການ ສພຂ ເພື່ອໃຫ້ຮັບຮູ້ ແລະ 
ເຂ້ົາໃຈກ່ຽວກັບການເຄ່ືອນໄຫວ
ວຽກງານຄຸ້ມຄອງແຜນການລົງ
ທຶນຂອງລັດຂອງ ສພຊ ນັບມື້
ນັບຫຼາຍຂຶ້ນ.

ວັນທີ 20-21 ທັນວານີ້ 
ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຫ້ອງວ່າການປົກ
ຄອງແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ມີກອງ
ປະຊຸມເຝິກອົບຮົມວຽກງານຄຸ້ມ
ຄອງແຜນການລົງທຶນຂອງລັດ
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ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການ
ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຄະ
ນະນຳຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ແຂວງ 9 ແຂວງພາກເໜືອ ແລະ 
ພາກກາງ ຄື: ຜົ້ງສາລີ, ຫຼວງນ້ຳ
ທາ, ອຸດົມໄຊ, ບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງພະ
ບາງ,  ໄຊຍະບູລີ, ຫົວພັນ, ຊຽງ
ຂວາງ ແລະ ຄຳມ່ວນ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ນາງ 
ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ເລຂາ
ທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ 
ຄຳດີ ວົງລ້ອມ ປະທານສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ; ເຂ້ົາຮ່ວມ
ມີບັນດາທ່ານວິທະຍາກອນຈາກ
ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລງົ
ທຶນ ແລະ ຈາກ ສພຊ ພ້ອມດ້ວຍ
ສຳມະນາກອນຈາກພາກສ່ວນ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ.

ທ່ານ ນາງ ອຳໄພວອນ 
ລ້ອມບຸນແພງ ໄດ້ມີຄຳເຫັນເນ້ັນ
ໜັກໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມເອົາໃຈໃສ່
ຮັບຟັງ ແລະ ສຸມສະຕິປັນຍາເຂົ້າ
ໃນການຄ້ົນຄວ້າບັນດາເນ້ືອໃນ
ທ່ີນໍາມາສະເໜີ ຢ່າງຟົດຟ້ືນ, ສ້າງ
ສັນ, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນທາງດ້ານ
ທດິສະດ ີແລະ ສມົທຽບໃສກ່ານ
ປະຕິບັດວຽກງານຕົວຈິງ; ນອກ
ຈາກບົດຮຽນແລ້ວ, ຍັງມີການ
ສົນທະນາແລກປ່ຽນປະສົບການ
ຕົວຈິງທີ່ໄດ້ພົບພໍ້ມາ ໂດຍສະ
ເພາະແມ່ນການຄຸ້ມຄອງແຜນ
ການລົງທຶນຂອງລັດຢູ່ສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ. ສະນັ້ນ, ຖ້າມີບັນ
ຫາໃດເພີ່ມຕື່ມ, ເໝາະສົມ ທີ່
ນອນຢູ່ໃນຂອບເຂດຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ກໍສາ
ມາດນຳມາແລກປ່ຽນບົດຮຽນ 
ແລະ ສະເໜີຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ ເພື່ອ
ຄວາມເຂ້ົາໃຈເປັນເອກະພາບຕາມ
ກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາທ່ີວາງອອກໃນ
ແຕ່ລະໄລຍະ ແລະ ສະພາບຄວາມ
ເປັນຈິງຂອງວຽກງານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ແຂວງ ໃນໄລຍະໃໝ່.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງບົດ

ສະເໜີກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການ
ວາງແຜນການລົງທຶນຂອງລັດ, 
ເຜີຍແຜ່ຄຳແນະນຳກ່ຽວກັບການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການລົງທຶນ ສະບັບເລກທີ 889/
ກຜທ, ວິທີການຄ້ົນຄວ້າຈັດສັນ
ເພດານງົບປະມານລົງທຶນຂອງ
ລັດໃຫ້ບັນດາກະຊວງ-ອົງການ, 
ກົນໄກ-ວິທີການຄຸ້ມຄອງການ
ລົງທຶນລັດ, ການຕິດຕາມກວດ
ກາ ແລະ ການຢັ້ງຢືນເອກະສານ
ຊຳລະໂຄງການລົງທຶນ; ຄຳແນະ
ນຳວ່າດ້ວຍການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານປະເມີນໂຄງການລົງທຶນ
ຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 606/
ກຜທ, ຫຼັກວິຊາການຂອງການ
ປະເມີນ, ການປະເມີນໂຄງການ
ສະເໜີໃໝ່, ການປະເມີນຄືນໂຄງ
ການລົງທຶນຂອງລັດໃນກໍລະນີ
ມີການດັດແກ້ ຫຼື ປ່ຽນມູນຄ່າ 
ທ່ີມີການປ່ຽນແປງດ້ານໂຄງສ້າງ
ຕາມການຢັ້ງຢືນຂອງຂະແໜງ
ການເຕັກນິກ; ບົດຮຽນກ່ຽວກັບ
ການພິຈາລະນາຮັບຮອງ ແລະ 
ການຕິດຕາມກວດກາຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາ
ຊົນຂ້ັນແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດ
ສັນງົບປະມານໂຄງການລົງທຶນ
ຂອງລັດ; ບົດຮຽນກ່ຽວກັບການ
ຄຸ້ມຄອງແຜນການລົງທຶນຂອງ
ລັດຂອງຄະນະເລຂາທິການສະ
ພາແຫງຊາດ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອ
ທາງດ້ານງ ົບປະມານຈາກໂຄງ
ການສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະເຕັບສ໌ 
(STEPS) ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາ
ຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ
ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ສົມທົບ
ກັບງບົປະມານຂອງຄະນະເລຂາ
ທິການສະພາແຫ່ງຊາດ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 23-24 
ທັນວານີ້ ທີ່ເມືອງແກ້ວອຸດົມ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ຮຽບຮຽງເນື້ອໃນກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການກວດສອບອິດສະຫຼະ
ສະບັບປັບປຸງ ໂດຍການເປັນປະ
ທານຂອງທ່ານ ຄຳແພງ ວິລະ
ພັນ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ), ປະທານກຳມາທິການ
ກົດໝາຍ ເຊິ່ງມີບັນດາທ່ານປະ
ທານ ແລະ ຮອງປະທານກໍາມາ
ທິການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຊ, 
ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງການ
ເງິນ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ຍຸຕິທໍາ, ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າ
ການສໍານັກງານປະທານປະເທດ, 
ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການສຳນັກ
ງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະກົມ, ຄະນະພະແນກ 
ແລະ ພະນກັງານຈາກ ສພຊ ແລະ 
ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ເຂ້ົາຮ່ວມ 
50 ກວ່າທ່ານ; ທັງນີ້, ກໍເພື່ອນຳ
ເອົາຄຳເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ທີໄ່ດ້ປະກອບ
ໃສ່ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ມາພິຈາ
ລະນາ, ປັບປຸງໃສ່ເນື້ອໃນກົດ
ໝາຍ ໃຫ້ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ຄົບ
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ຖ້ວນ ແລະ ຮັດກຸມ.
ທ່ານ ຄຳແພງ ວິລະພັນ 

ກ່າວວ່າ: ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈະ
ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຮຽບຮຽງເນື້ອ
ໃນຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ກວດສອບອິດສະຫຼະ (ສະບັບປັບ
ປຸງ) ຕາມການປະກອບຄໍາເຫັນ
ຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໃນຄັ້ງວັນທີ 10-11 
ທັນວາຜ່ານມາ ເຊິ່ງມີ ສສຊ ປະ
ກອບຄໍາເຫັນ 14 ທ່ານ ກວມ
ເອົາ 22 ມາດຕາ, 30 ເນື້ອໃນ; 
ບັນດາຄໍາເຫັນເຫ່ົຼານ້ັນ ຄະນະຮັບ
ຜິດຊອບກໍໄດ້ຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະ
ນາປັບປຸງໃນເບື້ອງຕົ້ນ ໃນນີ້ໄດ້
ປັບປຸງ 5 ມາດຕາ, ບໍ່ໄດ້ປັບປຸງ 
17 ມາດຕາ ເຊິ່ງໄດ້ລາຍງານຕໍ່

ກອງປະຊຸມ
ສ ະ ໄ ໝ ສ າ
ມັ ນ ເທື່ ອ ທີ  
8 ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ
ຊຸດທີ IX ໃນ
ວັນທີ 11 ທັນ
ວາ 2024 
ແລະ ບັນດາ
ທ່ານ ສສຊ 
ກໍ ໄ ດ້ລົ ງຄະ

ແນນສຽງຮັບຮອງເອົາດ້ວຍຄະ
ແນນສຽງສ່ວນຫຼາຍ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ສຸມສະຕິ
ປັນຍາຄ້ົນຄວ້າ, ສົນທະນາແລກ
ປ່ຽນແຕ່ລະບັນຫາທີ່ ສສຊ ຕັ້ງ
ຂຶ້ນ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ຢ່າງເລິກ
ເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອ
ທາງດ້ານງົບປະມານຈາກມູນນິ
ທິເອເຊຍ (The Asia Foun-
dation) ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາ
ຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ
ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງກໍາມະບານ
ຮາກຖານກໍາມາທິການວັດທະ
ນະທຳ-ສັງຄົມ (ກວທສ) ໄດ້ຈັດ
ຂຶ້ນຕອນບ່າຍວັນທີ 17 ທັນວາ
ຜ່ານມາ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງສະຫາຍ ບຸນສະຫວັນ ໄຊ
ຍະວົງ ປະທານກໍາມະບານຮາກ
ຖານ ກວທສ; ມີສະຫາຍ ດຣ. 
ບນຸລອ້ມ ແກວ້ບວົໂຮມ ຮອງເລ
ຂາໜ່ວຍພັກຮາກຖານ ກວທສ, 
ສະຫາຍ ອຳໄພ ຈິດມານົນ ປະ
ທານຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະ
ພັນກໍາມະບານສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ແລະ ຕາງໜ້າກໍາມະບານ
ຮາກຖານພາຍໃນ ສພຊ ເຂົ້າ
ຮ່ວມທັງໝົດ 25 ສະຫາຍ, ຍິງ 
7 ສະຫາຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ເຫັນດີ
ເປັນເອກະພາບ ພິຈາລະນາ ແລະ 
ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການ
ເມືອງຂອງກໍາມະບານຮາກຖານ
ກໍາມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງ
ຄົມ ເຊິ່ງປະກອບມີ 2 ພາກຄື: 
ພາກທີ 1 ຕີລາຄາສະພາບການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານຂອງກໍາມະ
ບານຮາກຖານ ໃນໄລຍະ 5 ປີ
ຜ່ານມາ (2020-2024), ພາກ
ທີ 2 ທິດທາງແຜນການ 5 ປີ 
2025-2029 ພ້ອມກັບການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນ
ເຈ້ົາ; ຮັບຟັງການຜ່ານບົດສໍາຫຼວດ
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ການນໍາພາຂອງຄະນະກໍາມະບານ
ຮາກຖານ ກວທສ ກ່ຽວກັບການ
ຊ້ີນໍາ-ນໍາພາຂອງຕົນ ຕ່ໍວຽກງານ
ກໍາມະບານຕະຫຼອດໄລຍະ 5 ປີ
ຜ່ານມາ.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ 17 
ສະຫາຍ, ຍິງ 5 ສະຫາຍ ໄດ້ປະ
ຕິບັດຕາມຫຼັກການປະຊາທິປະ
ໄຕ ໃຊ້ສິດຂອງຕົນປ່ອນບັດຄັດ
ເລືອກເອົາຄະນະກໍາມະບານຮາກ
ຖານ ກວທສ ຊຸດທີ III ເຊິ່ງປະ
ກອບດ້ວຍຜູ້ມີເງືອ່ນໄຂຄົບຖ້ວນ 
5 ສະຫາຍ, ຍິງ 1 ສະຫາຍ ຄື: 
ສະຫາຍ ເອລາວັນ ພັນທະວົງ 
ເປັນປະທານ, ສະຫາຍ ໝອນ
ເພັດ ສີສົມພອນ ເປັນຮອງປະ
ທານ ທັງເປັນປະທານກວດກາ, 
ສະຫາຍ ວຽງສກັ ຈນັທະວງົ ເປນັ
ຄະນະ ທັງເປັນຮອງປະທານກວດ
ກາ, ສະຫາຍ ບຸນວິເສດ ພອນ
ສະຫວັນ ແລະ ສະຫາຍ ນາງ ຄຳ
ສະຫວັນ ພັນທະລາວົງ ເປັນຄະນະ.

ສະຫາຍ ດຣ. ບຸນລ້ອມ 
ແກ້ວບົວໂຮມ ໄດ້ສະແດງຄວາມ
ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍຜົນສໍາເລັດການ
ເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າ
ທ່ີວຽກງານຂອງກຳມະບານຮາກ
ຖານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-
ສັງຄົມ ທ່ີສາມາດຍາດມາໄດ້ໃນ
ໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ ແລະ ເນັ້ນ
ໜັກໃຫ້ຄະນະກຳມະບານຮາກ
ຖານຊຸດໃໝ່ ເພີ່ມທະວີເອົາໃຈ

ໃສ່ສຶກສາອົບຮົມການເມືອງ-
ແນວຄິດ, ຄຸນທາດການເມືອງ, 
ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ມີ
ນຳ້ໃຈຮັກຊາດ, ຮັກລະບອບປະ
ຊາທິປະໄຕ, ເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີ
ໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 
ແລະ ການດຳລົງຊີວິດ; ສືບຕໍ່ກໍ່
ສ້າງ, ສ່ອງແສງ, ຕຳນິສົ່ງຂ່າວ, 
ປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດ
ອັນຊອບທຳຂອງສະມາຊິກກຳ
ມະບານ, ສາມາດເປັນພະນັກ
ງານສືບທອດປ່ຽນແທນໄດ້ໃນ
ຕໍ່ໜ້າ ພ້ອມທັງເອົາໃຈໃສ່ຍົກ
ສງູຄວາມຮູ ້ແລະ ຄວາມສາມາດ
ທາງດ້ານວຊິາສະເພາະ, ການນຳ
ໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີໃໝ່ ເພື່ອໝູນ
ໃຊ້ເຂົ້າໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່
ວຽກງານຕົວຈິງໃຫ້ຫຼາຍຂ້ຶນກວ່າ
ເກົ່າ; ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 
5 ເປນັເຈົາ້ຂອງກຳມະບານຮາກ
ຖານ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ 
ແລະ ໃຫ້ມີຜົນສຳເລັດໃນແຕ່ລະ
ດ້ານແຕ່ລະໄລຍະ; ເຕົ້າໂຮມ
ຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນ, ຊຸກຍູ້ 
ແລະ ຊວ່ຍເຫຼອືເຊິງ່ກນັແລະກນັ
ໃນຍາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ປະກອບ
ສ່ວນເຂ້ົາຮ່ວມກິດຈະກຳ/ຂະບວນ
ການລວມຂອງສະຫະພັນກຳມະ
ບານສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ເປັນ
ປົກກະຕິ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)
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(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ພຸດທີ 4 ທັນວາຜ່ານມາ ທີ່ນະ
ຄວນຫຼວງຮ່າໂນ້ຍ, ຫ້ອງວ່າການ
ສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ແລະ
ມະຫາວິທະຍາໄລຮ່າໂນ້ຍ ໄດ້ຈັດ
ພິທີເປີດຊຸດຮຽນພາສາຫວຽດ
ນາມໄລຍະສັ້ນ ໃຫ້ແກ່ພະນັກ
ງານສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ຈຳ
ນວນ 12 ສະຫາຍ, ຍິງ 6 ສະ
ຫາຍ ເຊິ່ງເປັນໜຶ່ງໃນບັນດາ
ການເຄ່ືອນໄຫວປະຕິບັດຕາມຂ້ໍ
ຕົກລົງການຮ່ວມມືລະຫວ່າງຫ້ອງ
ວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດ
ນາມ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ.

ສະຫາຍ ຫງວຽນ ແໝ້ງ 
ຮຸ່ງ (Nguyễn Mạnh Hùng) 
ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການສະພາ
ແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ກ່າວຄຳ
ເຫັນໃນພິທີເປີດຊຸດຮຽນວ່າ: 
ໃນຊຸມປີມ່ໍໆມານ້ີ, ການຮ່ວມມື 
ຫວຽດນາມ-ລາວ ໃນທຸກຂົງເຂດ 
ໄດ້ຮັບການເພີ່ມທະວີຂ້ຶນສູ່ລະ
ດັບສູງໃໝ່ຢ່າງຕ່ໍເນ່ືອງ; ຫ້ອງວ່າ
ການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ
ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສະພາ
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ແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້ມກີານເຄືອ່ນ
ໄຫວຮ່ວມມືກັນຫຼາຍຢ່າງ, ປະ
ກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າເຂົ້າໃນ
ການຊຸກຍູ້ການພົວພັນຕ່າງປະ
ເທດລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດ
ສອງປະເທດ. ສະຫາຍເນັ້ນໜັກ
ວ່າ ພາສາແມ່ນ “ກຸນແຈ” ໃນ
ການຕິດຕໍ່ພົວພັນ, ແລກປ່ຽນ
ລະຫວ່າງປະຊາຊົນ; ເຊ່ືອໝ້ັນວ່າ 
ຜ່ານຫັຼກສູດພາສາຫວຽດນາມ, 
ພະນັກງານຂອງຄະນະເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ຈະຮັກ
ແພງພາສາຫວຽດນາມ, ເຂົ້າໃຈ
ວັດທະນະທໍາຫວຽດນາມຫຼາຍ
ຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ໂດຍສະເພາະໄດ້
ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕ້ັງໜ້າໃຫ້ແກ່
ການປະຕິບັດບັນດາການເຄ່ືອນ
ໄຫວຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງອົງ
ການເສນາທິການຊ່ວຍວຽກຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ 2 ປະເທດ. ຫ້ອງ
ວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດ
ນາມ ແລະ ບັນດາອາຈານມະຫາ
ວິທະຍາໄລຮ່າໂນ້ຍ ພ້ອມແລ້ວ
ທີ່ຈະສະໜັບສະໜູນ ແລະ ສ້າງ
ສະພາບແວດລ້ອມດ້ານພາສາທ່ີ
ດີທີ່ສຸດໃຫ້ແກ່ນັກສຶກສາ ເພື່ອ

ບັນລຸເປົ້າໝາຍຂອງຫຼັກສູດ.
ສະຫາຍ ເລືອງ ຫງ ັອກ 

ມິງ (Lương Ngọc Minh) 
ຮອງອະທິການບໍດີມະຫາວິທະ
ຍາໄລຮາ່ໂນຍ້ ໃຫ້ຮູວ່້າ: ຫຼກັສດູ
ເຝິກອົບຮົມພາສາຫວຽດນາມ
ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຄະນະເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້
ຮັບການອອກແບບມາເປັນພິເສດ
ເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຮຽກ
ຮ້ອງຕ້ອງການສະເພາະຂອງຜູ້
ຮຽນ, ຊ່ວຍໃຫ້ນັກສຶກສາຫຼັງ
ຈາກຮຽນຈົບຫຼັກສູດ ສາມາດ
ນໍາໃຊ້ໂຄງສ້າງພາສາທ່ີຫຼາກຫຼາຍ
ໃນພາສາຫວຽດນາມໄດ້ຢ່າງຄ່ອງ
ແຄ້ວ ເພື່ອແລກປ່ຽນ ແລະ ແບ່ງ
ປັນຂ້ໍມູນຂ່າວສານ; ມະຫາວິທະ
ຍາໄລຮ່າໂນ້ຍ ໃຫ້ຄຳໝັ້ນສັນ
ຍາວ່າຈະສ້າງເງືອ່ນໄຂທ່ີດີທ່ີສຸດ
ທາງດ້ານອາຈານ, ສິ່ງອຳນວຍ
ຄວາມສະດວກ, ບໍລິການສະໜັບ
ສະໜູນນັກສຶກສາ ເພ່ືອບັນລຸເປ້ົາ
ໝາຍຂອງຫຼັກສູດ.

ຫັຼກສູດດ່ັງກ່າວຈະເລ່ີມ
ແຕ່ວັນນີ້ຈົນເຖິງເດືອນມິຖຸນາ 
2025.

(ສພຊ) - ກໍາມາທິການ
ບັນດາເຜົ່າ (ກບຜ) ໄດ້ຈັດກອງ
ປະຊຸມເຝິກອົບຮົມຍົກຂີດຄວາມ
ສາມາດ ປະຈຳປີ 2024 ໃຫ້ແກ່
ພະນັກງານພາຍໃນກໍາມາທິການ 
ໃນວັນທີ 25-26 ທັນວານີ້ ທີ່
ເມືອງແກ້ວອຸດົມ ແຂວງວຽງຈັນ 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ນາງ ທັດສະດາພອນ ຈັນທະມາດ 
ຮອງປະທານກໍາມາທິການບັນດາ
ເຜົ່າ ເຊິ່ງມີທ່ານຮອງປະທານ 
ກບຜ, ແຂກຖືກເຊີນຈາກພາຍ
ໃນສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ), ສນູ
ກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະ
ຊວງພາຍໃນ ເຂ້ົາຮ່ວມ 44 ທ່ານ.

ທ່ານ ນາງ ທັດສະດາພອນ 
ຈັນທະມາດ ກ່າວວ່າ: ກອງປະ
ຊຸມຄັ້ງນີ້ ເປັນການຍົກສູງຂີດ
ຄວາມສາມາດ, ເພີ່ມທັກສະໃນ
ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານ
ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ 
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ໜ້າທີ່ຂອງພະນັກງານ ເພື່ອຮັບ
ປະກັນການເປັນເສນາທິການທ່ີ
ດີໃຫ້ແກ່ພະແນກ, ກົມ ກໍຄືກຳ
ມາທິການ ໃຫ້ມີຄວາມເຂ້ັມແຂງ
ຂ້ຶນເທ່ືອລະກ້າວ ພ້ອມທັງເຊ່ືອມ
ຊຶມບັນດານິຕິກຳທ່ີກ່ຽວຂ້ອງໃນ
ຂົງເຂດວຽກງານຂອງກຳມາທິ
ການບັນດາເຜົ່າ, ກະຊວງພາຍ
ໃນ, ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ 
ເພື່ອນຳໄປຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ
ເຂ້ົາໃນໜ້າທ່ີວຽກງານທ່ີຕົນຮັບ
ຜິດຊອບ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນມະຕິກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX 
ກ່ຽວກັບວຽກງານພັດທະນາຊົນ
ນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກ
ຍາກ, (ຮ່າງ) ມະຕິກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ 
ສພຊ ຊຸດທີ IX ກ່ຽວກັບວຽກ

ງານ 3 ສ້າງ, ເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນ 
(ຮ່າງ) ປຶ້ມ 50 ຊົນເຜົ່າໃນວົງ
ຄະນາຍາດແຫ່ງ ສປປລາວ, ເນ້ືອ
ໃນວຽກງານແນວໂຮມ ແລະ 
ວຽກງານຊັ້ນຄົນ-ສັງຄົມ, ບົດ
ຮຽນການແຍກໂຄງປະກອບການ
ຈັດຕັ້ງ (ແຍກພະແນກ), ບາງ
ເນ້ືອໃນການກຳນົດຕຳແໜ່ງງານ
ຂອງຂັ້ນພະແນກ, ບາງເນື້ອໃນ
ຂອງດຳລັດວ່າດ້ວຍອົງການຈັດ
ຕ້ັງສັງຄົມໃນໄລຍະຜ່ານມາ ຍົກ
ໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້
ຄົງຄ້າງ ແລະ ວິທີການແກ້ໄຂ.

ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ 
ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນ
ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ໂດຍສຸມໃສ່
ຈຸດປະສົງທ່ີບັນດາວິທະຍາກອນ
ໄດ້ຍົກຂຶ້ນ ໃຫ້ໄດ້ຮັບປະສິດທິ
ພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງສຸດ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)
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ລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່
ຂອງ ສພຊ ແລະ ສພຂ ເພື່ອຄົ້ນ
ຄວ້າ ແລະ ສະເໜີທິດທາງການ
ປັບປຸງໃນຕໍ່ໜ້າ.

ທ່ານ ສຸບັນ ສະວະບຸດ 
ກ່າວວ່າ: ຕະຫຼອດໄລຍະຜ່ານມາ 
ທັງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາ
ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ສຸມໃສ່
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕາມ
ແຜນການດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບສູງ ຄຽງຄູ່ກັບການກໍ່ສ້າງ, 
ບໍາລຸງສ້າງສະມາຊິກສະພາ ກໍຄື
ເສນາທິການ ເປັນປົກກະຕິຕ່ໍເນ່ືອງ 
ດ້ວຍຮູບການ, ເນື້ອໃນຕ່າງໆ 
ໂດຍໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫືຼອດ້ານ
ທຶນຮອນ ແລະ ວິຊາການ ຈາກ
ອງົການລດັ ແລະ ບນັດາອງົການ
ຈັດຕັ້ງສາກົນ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍໄດ້
ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງກົງຈັກການຈັດ
ຕັ້ງ, ແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ 
ເພ່ືອເຮັດສໍາເລັດໜ້າທ່ີວຽກງານ
ທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການຖອດຖອນບົດຮຽນກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່ ສສຊ 
ແລະ ສສຂ, ປະເມີນການປະຕິ
ບັດພາລະບົດບາດຂອງ ສພຊ 

ແລະ ສພຂ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ 
ແລະ ກຳນົດທິດທາງປັບປຸງໃນ
ຕໍ່ໜ້າ, ການຄຸ້ມຄອງການສ້າງ
ຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ ສພຊ 
ແລະ ສພຂ ຢ່າງມີຍຸດທະສາດ, 
ປະສົບການໃນການປະສານງານ
ດ້ານວຽກງານຂອງບັນດາກຳມາ
ທິການຂອງ ສພຊ ແລະ ສພຂ; 
ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້້າຮ່ວມໄດ້ສຸມສະ
ຕິປັນຍາເຂົ້າໃນການຄົ້ນຄວ້າ, 
ປະກອບຄໍາເຫັນຢ່າງມີຈຸດສຸມ 
ແລະ ເລກິເຊິງ່ ເພືອ່ເປນັພືນ້ຖານ
ໃຫ້ ກວສຊ ນໍາໄປຄົ້ນຄວ້າ ແລະ 
ສະເໜີຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ມີທິດຊີ້ນໍາ ແນໃສ່ປັບປຸງ
ຄຸນນະພາບ, ສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງ 
ກໍຄືເຮັດໃຫ້ລະບົບກົງຈັກຂອງ 
ສພຊ, ສພຂ ໃນສະເພາະໜ້າ 
ແລະ ຍາວນານ ມີປະສິດທິພາບ, 
ປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນເລື່ອຍໆ.

ວັນເສົາທີ 21 ທັນວາ, 
ກຳມາທິການວຽກງານສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສືບຕ່ໍຈັດກອງ
ປະຊຸມຄົບຄະນະ ເພື່ອສະຫຼຸບຕີ
ລາຄາການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປະຈຳປີ 2024 ແລະ ກຳນົດທິດ
ທາງແຜນການເຄ່ືອນໄຫວປະຈຳ
ປີ 2025; ປຶກສາຫາລື ແລະ 
ແລກປ່ຽນຄຳເຫັນບາງວຽກງານ
ທີ່ຈຳເປັນຕາມພາລະບົດບາດ, 
ສິດ ແລະ ໜ້າທ່ີຂອງກຳມາທິການ.

ທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລັດ ໄດ້
ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕ່ໍທ່ີປະຊຸມ ໂດຍ
ເນ້ັນໜັກໃຫ້ກຳມາທິການວຽກ
ງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 
ພົວພັນປະສານສົມທົບກັບສະຖາ
ບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກໍາ, ບັນດາກໍາ
ມາທິການ, ຄະນະເລຂາທິການ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ 
ໃນການຈັດກອງປະຊຸມເຝິກອົບ
ຮົມ, ສໍາມະນາ ໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ, 
ມີປະສິດທິຜົນ; ຄ້ົນຄວ້າເບ່ິງຄືນ
ການເຄື່່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ 
ສສຊ, ສສຂ ແລະ ບັນດາກົງຈັກ
ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາ
ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຕາມພາລະ
ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ
ຕົນ ເຫັນວ່າບັນຫາໃດທ່ີຍັງອ່ອນ, 
ຍັງຄົງຄ້າງ ທີ່ ສສຊ ແລະ ສສຂ 
ປະຕິບັດບໍ່ທັນໄດ້ຕາມເນື້ອໃນ
ຈິດໃຈທ່ີກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາກ່ຽວ
ຂ້ອງກໍານົດໄວ້ ເພື່ອຈະໄດ້ສືບຕໍ່
ເຝິກອົບຮົມ ຫຼື ສໍາມະນາ, ກໍາ
ນົດເປັນຫົວຂ້ໍ, ກໍານົດເປ້ົາໝາຍ
ເຂົ້າເຝິກ ແລະ ສໍາມະນາ, ເອົາຜູ້
ເຝິກ (ວິທະຍາກອນ) ທ່ີມີຄວາມ
ຮູ້, ປະສົບການດ້ານນັ້ນ ເປັນຜູ້
ບັນລະຍາຍ; ເລືອກເຟັ້ນເອົາຜູ້
ທີ່ມີຄວາມຮູ້, ມີຄວາມສາມາດ
ຢູແ່ຕ່ລະຂງົເຂດ ມາເຝກິຢາ່ງຈງິ
ຈັງ ເພື່ອສາມາດເປັນວິທະຍາ
ກອນໃນຕໍ່ໜ້າ.

ສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະກົມ, ຄະນະ
ພະແນກ ແລະ ພະນັກງານຈາກ
ສພຊ ແລະ ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ເຂ້ົາຮ່ວມ 50 ກວ່າທ່ານ; ທັງນີ້, 
ກໍເພື່ອນຳເອົາຄຳເຫັນຂອງສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) 
ທີ່ໄດ້ປະກອບໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍ
ສອງສະບັບນ້ີ ມາພິຈາລະນາ, ປັບ
ປຸງໃສ່ເນ້ືອໃນສອງຮ່າງກົດໝາຍ
ໃຫ້ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ຄົບຖ້ວນ 
ແລະ ຮັດກຸມ.

ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ 

ເຍຍປາວເຮີ ກ່າວວ່າ: ກອງປະ
ຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈະໄດ້ພິຈາລະນາຄືນ
ບັນດາຄຳເຫັນຂອງສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຄະນະຮັບຜິດ
ຊອບເຫັນດີ ຫຼື ບໍ່ປັບປຸງຕາມ
ການສະເໜີ ແລະ ບັນຫາອື່ນທີ່
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດບໍ່ໄດ້
ຍົກຂ້ຶນ; ແຕ່ຫາກຍັງເຫັນວ່າເນ້ືອ
ໃນໃດຍັງບ່ໍສອດຄ່ອງ, ບ່ໍຄົບຖ້ວນ 
ຫຼື ການຂຽນຍັງບໍ່ຖືກຕ້ອງ ກໍຈະ
ໄດ້ປັບປຸງ ແລະ ຮຽບຮຽງຄືນ 
ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ເນື້ອໃນກົດ
ໝາຍມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ຮັດກຸມ 
ແລະ ສາມາດຈດັຕັງ້ປະຕບິດັໄດ້ 
ແລ້ວລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອ

ນຳສະເໜີທ່ານປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາລົງລາຍເຊັນ
ໃນກົດໝາຍ 2 ສະບັບດັ່ງກ່າວ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ສຸມສະຕິ
ປັນຍາຄ້ົນຄວ້າ, ສົນທະນາແລກ
ປ່ຽນ ແຕ່ລະບັນຫາທີ່ ສສຊ ຕັ້ງ
ຂຶ້ນ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ຢ່າງເລິກ
ເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອ
ທາງດ້ານງົບປະມານຈາກມູນນິ
ທິເອເຊຍ (The Asia Foun-
dation) ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາ
ຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ
ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ.
(ນາງ ອານິຕາ ມ່ວນສະຫວັດ)(ນາງ ອານິຕາ ມ່ວນສະຫວັດ)
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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງກໍາມະບານ
ຮາກຖານສະຖາບັນຄ້ົນຄວ້ານິຕິ
ກຳສະພາແຫ່ງຊາດ (ສນສ) ໄດ້
ຈັດຂຶ້ນເມື່ອວັນທີ 20 ທັນວາ
ຜ່ານມາ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງສະຫາຍ ບໍ ຫານປະເສີດ ປະ
ທານກໍາມະບານຮາກຖານ ສນສ; 
ມີສະຫາຍ ສິນທະລາ ຫຼ້າສຸກສະ
ໄໝ ເລຂາໜ່ວຍພັກຮາກຖານ 
ສນສ, ສະຫາຍ ໂພສີ ເຕັມເມ
ລາດ ຕາງໜ້າຄະນະບໍລິຫານງານ
ສະຫະພັນກໍາມະບານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ສພຊ) ແລະ ຕາງໜ້າກໍາ
ມະບານຮາກຖານພາຍໃນ ສພຊ 
ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 24 ສະຫາຍ, 
ຍິງ 7 ສະຫາຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະ
ນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍ
ງານການເມືອງຂອງກໍາມະບານ
ຮາກຖານ ສນສ ເຊິ່ງປະກອບມີ 
2 ພາກຄື: ພາກທີ 1 ຕີລາຄາສະ
ພາບການເຄື່່່ອນໄຫວໃນໄລຍະ
ປີ 2019-2024 ເຊິ່ງຍົກໃຫ້
ເຫັນດ້ານດີຜົນງານຕ່າງໆທີ່ກໍາ
ມະບານຮາກຖານຍາດມາໄດ້ 
ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ກໍຍົກໃຫ້
ເຫັນດ້ານຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ບັນດາ
ສາເຫດທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງແກ້
ໄຂ ເພ່ືອຮັບປະກັນໃຫ້ການເຄ່ືອນ
ໄຫວຂອງກໍາມະບານຮາກຖານ
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ດີຂຶ້ນ; ພາກທີ 2 ກຳນົດທິດທາງ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານໃນໄລ
ຍະ 5 ປີ (2025-2029) ຕົ້ນ
ຕໍແມ່ນການເພ່ີມທະວີສຶກສາອົບ
ຮົມການເມືອງ-ແນວຄິດ, ການ
ພັດທະນາວຽກງານກໍາມະບານ 
ຕິດພັນກັບການເປັນເສນາທິການ
ໃຫ້ແກ່ໜ່ວຍພັກຮາກຖານ ໄປ
ພ້ອມໆກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ. 
ນອກນີ້, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານ
ບົດສໍາຫຼວດຂອງຄະນະກໍາມະ
ບານຮາກຖານ ກ່ຽວກັບການຊີ້
ນໍາ-ນໍາພາຕ່ໍວຽກງານກໍາມະບານ
ຕະຫຼອດ 5 ປີຜ່ານມາ ເຊິ່ງກໍມີ
ດ້ານດີ, ຜົນງານ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ 
ບົດຮຽນຖອດຖອນໄດ້ຈໍານວນ
ໜຶ່ງ ທີ່ຄະນະກໍາມະບານຮາກ
ຖານຊຸດໃໝ່ ຈະຕ້ອງນໍາໄປເປັນ
ບົດຮຽນ ແລະ ສືບຕ່ໍປັບປຸງແກ້ໄຂ 
ເພ່ືອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄ້ັງ
ນ້ີ ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທ່ີວາງໄວ້.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ 18 
ສະຫາຍ, ຍິງ 9 ສະຫາຍ ໄດ້ປ່ອນ
ບັດຄັດເລືອກເອົາຄະນະກໍາມະ
ບານຮາກຖານ ສນສ ຊຸດໃໝ່ 
ເຊິ່ງປະກອບມີ 5 ສະຫາຍ, ຍິງ 
2 ສະຫາຍ ຄື: ສະ ຫາຍ ລົງທ່າວ 
ຕົງປາວທ່ໍ ເປັນປະທານ, ສະຫາຍ 
ນາງ ພູວະລີ ພູນສະຫວັນ ເປັນ

ຮອງປະທານ ທັງເປັນປະທານ
ກວດກາ, ສະຫາຍ ຈິດຕະກອນ 
ໄຊຍະສດິ ເປນັຮອງປະທານ, ສະ
ຫາຍ ນາງ ພຸດສະຫວັນ ວົງນະ
ລາດ ແລະ ສະຫາຍ ບຸນໜາ ອິນ
ທະວົງ ເປັນຄະນະ.

ສະຫາຍ ສິນທະລາ ຫຼ້າ
ສຸກສະໄໝ ໄດ້ສະແດງຄວາມ
ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍຜົນສໍາເລັດການ
ເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າ
ທ່ີວຽກງານຂອງກຳມະບານຮາກ
ຖານ ສນສ ທີ່ສາມາດຍາດມາ
ໄດ້ໃນໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ ແລະ 
ເນ້ັນໜັກໃຫ້ເພ່ີມທະວີການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດພາລະບົດບາດກໍາມະ
ບານໃຫ້ສອດຄ່ອງກົມກຽວກັບ
ສິດ, ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ; ເອົາໃຈໃສ່
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດເນ້ືອໃນຂ້ໍແຂ່ງຂັນ 
5 ເປັນເຈົ້າຂອງກໍາມະບານ ໄປ
ຄວບຄູ່ກັບການປະຕິບັດເນ້ືອໃນ
ຂໍ້ແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະ
ນາ. ນອກນັ້ນ, ຍັງຮຽກຮ້ອງ
ໜ່ວຍພັກຮາກຖານ ໃຫ້ການ
ຊ່ວຍເຫືຼອອົງການຈັດຕ້ັງກໍາມະ
ບານຕື່ມ ນັບທັງການສຶກສາອົບ
ຮົມການເມືອງ-ແນວຄິດ ເພື່ອ
ໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງກໍາມະບານ 
ເຄື່ອນໄຫວມີປະສິດທິຜົນສູງ
ຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ຕິພາບ ແລະ ສາມັກຄີຂອງລາວ, 
ຕາງໜ້າກ່າວມອບໂດຍສະຫາຍ 
ນາງ ຫຼິນ ຢວນ (Lin yuan) 
ຕາງໜ້າມູນນິທິຈີນເພ່ືອພັດທະ
ນາຊົນນະບົດ ເຊິ່ງມີຕາງໜ້າຄະ
ນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະ
ຈໍາເຂດເລືອກຕ້ັງທ່ົວປະເທດ, ຄະ
ນະບໍລິຫານງານຄະນະສັນຕິພາບ 
ແລະ ສາມັກຄີຂອງລາວ, ພະນັກ
ງານຈາກຄະນະພົວພັນຕ່າງປະ
ເທດສູນກາງພັກ, ກະຊວງສຶກ
ສາທິການ ແລະ ກິລາ, ພະແນກ
ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ຄູອາຈານ 
ແລະ ນັກຮຽນມາຈາກບັນດາ
ໂຮງຮຽນປະຖົມສົມບູນ ແລະ ໂຮງ
ຮຽນມັດທະຍົມສົມບູນ ຂອງນະ

ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເຂົ້າຮ່ວມ
ເປັນສັກຂີພະຍານ 150 ກວ່າຄົນ.

ສະຫາຍ ສົມມາດ ພົລ
ເສນາ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບ
ໃຈຢ່າງຍິ່ງໄປຍັງພັກ, ລັດ ແລະ 
ປະຊາຊົນຈີນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ
ມູນນິທິຈີນເພ່ືອພັດທະນາຊົນນະ
ບົດ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາບໍລິສັດ 
ແລະ ພາກສ່ວນຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງ ສປຈີນ ທີ່ໃຫ້ການສະ
ໜັບສະໜູນໃນຄັ້ງນີ້ ທັງໃຫ້ຄຳ
ໝ້ັນສັນຍາວ່າຈະນຳເອົາລົດຖີບ
ຈຳນວນດັ່ງກ່າວ ມອບຜ່ານສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດ
ເລືອກຕັ້ງ ໄປແຈກຢາຍໃຫ້ທົ່ວ
ເຖິງນ້ອງນັກຮຽນທ່ີດ້ອຍໂອກາດ
ຢູ່ເຂດຊົນນະບົດ ແລະ ຫ່າງໄກ
ສອກຫຼີກ ໃນນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈັນ ແລະ 17 ແຂວງທົ່ວປະເທດ 
ເພື່ອໃຫ້ກຳລັງໃຈ ແລະ ເປັນພາ

ຫະນະອຳນວຍຄວາມສະດວກ
ໃນການໄປໂຮງຮຽນຂອງນ້ອງໆ
ນັກຮຽນ; ສະຫາຍຍັງກ່າວຕື່ມ
ວ່າ: ໃນອະນາຄົດ ຈະສືບຕໍ່ລົງ
ເລິກການຮ່ວມມື ແລະ ແລກ
ປ່ຽນຖອດຖອນບົດຮຽນນຳ 
ສປຈີນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການ
ພັດທະນາການສຶກສາຢູ່ເຂດຊົນ
ນະບົດ ແລະ ການແກ້ໄຂຄວາມ
ທຸກຍາກ.

ຕາງໜ້າກອງທຶນຈີນເພ່ືອ
ພັດທະນາຊົນນະບົດ ໄດ້ສະແດງ
ເຈດຈຳນົງທ່ີຈະສືບຕ່ໍຊ່ວຍເຫືຼອ
ອຸປະກອນການສຶກສາໃຫ້ແກ່ນັກ
ຮຽນລາວໃນຕ່ໍໜ້າ ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນລົດຖີບ, ຖົງປຶ້ມ, ບໍ່ນໍ້າສະ
ອາດ ແລະ ຈະສົ່ງອາສາສະໝັກ
ດ້ານກະສິກໍາ ເພື່ອມາຊ່ວຍເຫຼືອ
ປະຊາຊົນລາວ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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(ສພຊ) - ພາຍຫຼັງທີ່ດໍາ
ເນີນມາເປັນເວລາ 6 ວັນເຄິ່ງ, 
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ
ທີ 8 ຂອງສະພາປະຊາຊົນນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ (ສປນວ) ຊຸດ
ທີ II ໄດ້ປິດລົງຢ່າງເປັນທາງການ
ໃນວັນທີ 24 ທັນວານີ້ ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ນາງ 
ລຳພອຍ ສີອັກຄະຈັນ ຮອງປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ 
ອາດສະພັງທອງ ສີພັນດອນ ເຈົ້າ
ຄອງນະຄອນຫວຼງວຽງຈນັ, ບນັ
ດາການນໍາພັກ-ລັດຂັ້ນ ນວ, ສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດ
ເລືອກຕັ້ງທີ 1, ສະມາຊິກສະພາ
ປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 
ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຄ້ົນຄວ້າ, 
ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາ
ບັນຫາສໍາຄັນຂອງນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈນັ ຄ:ື 1. ບດົລາຍງານຂອງ
ອົງການປົກຄອງ ກ່ຽວກັບການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງບົປະ
ມານປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດ
ທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2025, 
ແຜນການລົງທຶນຂອງລັດປະຈໍາ
ປີ 2025, ແຜນຄາດຄະເນການ
ນໍາໃຊ້ເງິນເກີນແຜນປະຈໍາປີ 
2024 ແລະ ຕິດພັນກັບການຈັດ
ຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ; 
2. ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດວຽກງານພັດທະນາຊົນນະ
ບດົ ແລະ ແກໄ້ຂຄວາມທຸກຍາກ 
ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດທາງ
ແຜນການປະຈໍາປີ 2025; 3. 
ບົດລາຍງານການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານປະຈຳປີ 2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 2025, 
ບົດລາຍງານຜົນຂອງການກວດ
ສອບຄືນ ແລະ ການສະຫຼຸບງ ົບ
ປະມານຂາດຕວົ ປະຈາໍປ ີ2023 
ຂອງອົງການກວດສອບປະຈໍາ
ພາກກາງ 1; 4. ບົດລາຍງານ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ
ກວດກາປະຈຳປີ 2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການປີ 2025 ຂອງ
ອງົການກວດກາລດັ ນວ; 5. ບດົ
ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ແຜນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດທາງ
ແຜນການປະຈໍາປີ 2025 ຂອງ
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນພາກ
ກາງ, ອົງການໄອຍະການປະຊາ
ຊົນ ນວ, ສານປະຊາຊົນພາກ
ກາງ, ສານປະຊາຊົນ ນວ ແລະ 
ກອງປະຕິບັດຄຳຕັດສິນຂອງສານ 
ນວ; 6. ບົດລາຍງານການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານປະຈໍາປີ 2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2025 
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ຂອງ ສປນວ ຊຸດທີ II; 7. ຮ່າງ
ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນ 
ວ່າດ້ວຍການດໍາເນີນກອງປະຊຸມ
ຂອງສະພາປະຊາຊົນ ແລະ ການ
ລົງພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ; 8. 
ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍກອງທຶນ
ຄຸ້ມຄອງໄພພິບັດນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ.

ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງ: 
1. ການປະກອບຄຳເຫັນຂອງອົງ
ການແນວລາວສ້າງຊາດນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ ກ່ຽວກັບການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານຂອງສະພາປະຊາ
ຊົນ. 2. ບົດລາຍງານການປະ
ເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນ
ດານິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍທີ່ສະພາ
ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຮອງ 2 ສະບັບ
ຄື: ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າຄອງ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ວ່າດ້ວຍ
ການປະເມີນລາຄາທ່ີດິນທ່ົວນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກ
ທີ 142/ຈນວ, ລົງວັນທີ 26 
ກຸມພາ 2021; ຂໍ້ຕົກລົງຂອງ
ທ່ານເຈ້ົາຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈັນ ວ່າດ້ວຍການພັດທະນາ ແລະ 
ຄຸ້ມຄອງເຂດສະຫງວນຄອງນໍ້າ
ວຽງຈັນ, ສະບັບເລກທີ 0966/
ຈນວ, ລົງວັນທີ 11 ພະຈິກ 
2019. 3. ການລາຍງານ, ຊີ້
ແຈງບັນຫາສໍາຄັນຕ່າງໆຂອງນະ
ຄອນຫຼວງ ເປັນຕົ້ນ: 1) ການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ
ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງ
ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການ
ເງິນ ທີ່ຕິດພັນກັບການກໍານົດ
ແຜນວຽກຈຸດສຸມ, ບຸລິມະສິດ 
ເພື່ອຈັດຕັ້ງວາລະແຫ່ງຊາດວ່າ
ດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ
ດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ເຂົ້າ
ໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງ ົບປະມານ
ຂອງທ້າຍສະໄໝຮອດປີ 2025; 
2) ມາດຕະການຄຸ້ມຄອງ ແລະ 
ຕ້ານການຮ່ົວໄຫຼຂອງລາຍຮັບງບົ
ປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນການ
ຈດັສນັເງນິເກນີແຜນປ ີ2024; 
3) ການປະຕິບັດມາດຕະການ
ແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານ
ເສດຖະກິດ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ
ລດັ, ທະຫານ, ຕໍາຫວຼດ; 4) ການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ
ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງ
ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການ
ເງິນ ກ່ຽວກັບການສົ່ງເສີມການ
ຜະລິດສິນຄ້າພາຍໃນ, ການກໍາ
ນົດໂຄງປະກອບລາຄາສິນຄ້າ 
ແລະ ການເຂົ້າຫາແຫຼ່ງທຶນສົ່ງ
ເສີມວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ-
ຂະໜາດກາງ; 5) ການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍ
ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ; 
6) ການຄຸ້ມຄອງການນໍາເຂ້ົາສິນ

ຄ້າທ່ີມີສານຕ້ັງຕ້ົນປະເພດຢາເສບ
ຕິດ ເປັນຕົ້ນ: ຢາສູບໄຟຟ້າ, ກາ
ເຟປາຕີ້ຄໍລາເຈນ, ປຸມເປົ້້າ ແລະ 
ອື່ນໆ; 7) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ໂຄງການຂົນສ່ົງແບບຍືນຍົງໃນ
ຕົວເມືອງ  (ລົດເມດ່ວນ BRT); 
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍຜັງເມືອງ ແລະ ແຜນຜັງເມືອງ 
ສະບັບທີ III ຂອງ ນວ ໄປຄຽງ
ຄູ່ກັບການຈັດສັນຄວາມບໍ່ເປັນ
ລະບຽບຮຽບ ຮ້ອຍໃນສັງຄົມ; 
9) ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໂຄງການ
ກ່ໍສ້າງຂະຫຍາຍນ້ໍາປະປາຈີນາຍ
ໂມ້ ແລະ ທໍ່ສົ່ງນະຄອນຫຼວງ ທີ່
ນໍາໃຊ້ເງນິກູ້ຢືມຈາກລັດຖະບານ
ຍ່ີປຸ່ນ; 10) ມາດຕະການໃນການ
ຄຸ້ມຄອງການຂຸດຄ້ົນແຮ່ທາດຢູ່ 
ນວ ຕິດພັນກັບການນໍາໃຊ້ງ ົບ
ປະມານພັດທະນາທ້ອງຖ່ິນ ແລະ 
ພັດທະນາຊຸມຊົນ; 11) ສະພາບ
ການສຶກສາໃນ ນວ ທີ່ຕິດພັນ
ກັບການປະລະການຮຽນຂອງນັກ
ຮຽນຊັ້ນ ມ ຕົ້ນ ແລະ ມ ປາຍ ປະ
ຈໍາສົກປີ 2023 -2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການປະຈໍາສົກປີ 
2024-2025; 12) ວິທີການ 
ຫຼື ມາດຕະການແກ້ໄຂໃຫ້ຖືກ
ຕ້ອງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນຂອງສານ ໂດຍ
ສະເພາະແມ່ນຄໍາຕັດສິນຂອງສານ
ທ່ີຄ້າງປະຕິບັດຫຼາຍປີ; ວິທີການ
ແກ້ໄຂກໍລະນີຜູ້ຖືກປະຕິບັດຄໍາ
ຕັດສິນຂອງສານ ໄດ້ເອົາຕົວຫົຼບ
ຫຼີກ ຫຼື ຫຼົບໜີ ເພື່ອໃຫ້ຄໍາຕັດ
ສິນຂອງສານໄດ້ຮັບການປະຕິ
ບັດຖືກຕ້ອງ, ຄົບຖ້ວນ, ທ່ົວເຖິງ 
ແລະ ທັນເວລາ; 13) ການຕິດ
ຕາມກວດກາການດໍາເນີນຄະດີ
ຂອງອົງການສືບສວນ-ສອບສວນ
ຂັ້ນສູນ ກາງໃນໄລຍະຜ່ານມາ 
ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແນວໃດ, ມີ
ຄວາມສະດວກ ແລະ ຄວາມຫຍຸ້ງ
ຍາກແນວໃດ?; 14) ກົນໄກ
ການປະສານງານລະຫວ່າງສານ
ປະຊາຊົນກັບຄ້າຍຄຸມຂັງ-ດັດ
ສ້າງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງສານ
ເຄື່ອນທີ່, ການເອົາຜູ້ຖືກຫາມາ
ຕັດສິນຢູ່ສານ ແລະ ການສົ່ງປະ
ເດັນ ຫຼື ຄໍາຕັດສິນໃຫ້ຄ້າຍຄຸມ
ຂັງ-ດັດສ້າງ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້
ມີຄວາມກົມກຽວຕາມຂ້ັນຕອນ
ຂອງກົດໝາຍ. ນອກນັ້ນ, ຍັງ
ຮັບຟັງການຊ້ີແຈງບາງບັນຫາສໍາ
ຄັນຈາກອົງການປົກຄອງ, ສານ
ປະຊາຊົນ, ອົງການໄອຍະການ
ປະຊາຊົນ ແລະ ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງ ແລະ ມອບໃຫ້ບາງພະແນກ
ການລາຍງານຊີ້ແຈງເປັນລາຍ
ລັກອັກສອນຕື່ມອີກ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)



;aomu W!{W)}W!}@W@&PHOUTHEN PASAXON 6

(ສພຂ) - ວັນທີ 28-29 
ພະຈິກ 2024 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ
ເມືອງວຽງພູຄາ, ຄະນະກໍາມະ
ການວັດທະນະທໍາ-ສັງ ຄົມ ແລະ 
ບັນດາເຜົ່າ ຂອງສະພາປະຊາຊົນ
ເເຂວງ (ສພຂ) ຫຼວງນ້ຳທາ ໄດ້
ຈັດກອງປະຊຸມເພ່ືອຕິດຕາມກວດ
ກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກ
ງານພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະ
ນຸດຂອງແຂວງ ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ອຸ່ນຫຼ້າ 
ອ້ຽງລໍລາດ ຮອງປະທານ ສພຂ 
ຜູ້ຊີ້ນໍາວຽກງານຂົງເຂດວັດທະ
ນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ; 
ເຂ້ົາຮ່ວມມີບັນດາທ່ານສະມາຊິກ
ສະພາປະຊາຊົນເເຂວງປະຈຳເຂດ
ເລືອກຕັ້ງເມືອງ, ຫົວໜ້າ ແລະ 
ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການຂົງເຂດ
ວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ, 
ຫົວໜ້າ ແລະ ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງ
ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງເມືອງ.

ການລົງຕິດຕາມກວດ

lr0 s^;'ohemk 8yf8k,d;fdk;Pd'kolr0 s^;'ohemk 8yf8k,d;fdk;Pd'ko
0q'g0f;afmtotme{la'7q, c]t [aofkgzqjk0q'g0f;afmtotme{la'7q, c]t [aofkgzqjk

ກາຄ້ັງນ້ີ      ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານ
ກ່ຽວກັບແຜນພັດທະນາຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດ 5 ປີຄັ້ງທີ IX 
(2021-2025) ແລະ ການພັດ
ທະນາຄວາມຮູ້ພ້ືນຖານດ້ານການ
ສຶກສາ ແລະ ທັກສະວິຊາຊີບ 
ຈາກພະແນກສຶກສາທິການ ແລະ
ກິລາແຂວງ, ການກໍ່ສ້າງ ແລະ 
ຄຸ້ມຄອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ
ຂອງແຂວງ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ 
ແລະ ປະສິດທິຜົນ ຈາກຄະນະ
ຈັດຕັ້ງແຂວງ, ການອະນຸຮັກ 
ແລະ ສົ່ງເສີມຄຸນຄ່າອັນດີງາມ
ຂອງຊາດໃຫ້ທົ່ວປວງຊົນ ຈາກ
ພະແນກຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະ
ນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວແຂວງ, 
ການພັດທະນາແຮງງານ ແລະ 
ເພ່ີມຜະລິດຕະພາບແຮງງານເພ່ືອ
ຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການ
ຂອງຕະຫຼາດແຮງງານແຕ່ລະໄລ
ຍະ ຈາກພະແນກແຮງງານ ແລະ 
ສະຫວັດດີການສັງຄົມແຂວງ, 

ການປະຕິບັດບົດບາດການຕິດ
ຕາມກວດກາຂອງ ສພຂ ກ່ຽວ
ກັບວຽກງານພັດທະນາຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດພາຍໃນເມືອງ; 
ພ້ອມດຽວກັນ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການ
ລາຍງານຕາມຄຳຖາມເຈາະຈີ້ມ
ຂອງຄະນະກຳມະການວັດທະນະ
ທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ. 
ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້
ແລກປ່ຽນ ແລະ ປະກອບຄໍາຄິດ
ເຫັນຕ່ໍວຽກງານຂົງເຂດຂອງຕົນ
ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານພາຍໃນ
ແຂວງ, ເມືອງ ມີຄຸນນະພາບ, 
ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ມີ
ຜົນສໍາເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຈາກໂຄງ
ການສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ
່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະເຕັບສ໌ 
(STEPS).

(ສພຂ) - ວັນທີ 25-
28 ພະຈິກ 2024 ຄະນະປະຈໍາ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) 
ຫົວພັນ ນໍາໂດຍທ່ານ ສົມສັກ 
ດອນຈານິດ ກໍາມະການພັກ
ແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ລົງຕິດຕາມ
ກວດກາການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດລັດ
ຖະທໍາມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ 
ມະຕິກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 7 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ
ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຫົວພັນ 
ຊຸດທີ II ຢູ່ເມືອງວຽງໄຊ, ເມືອງ
ສົບເບົາ, ເມືອງຊຽງຄ້ໍໍ, ເມືອງແອດ.

ການລົງເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງ
ນີ້ ໄດ້ຮັບຟັງລາຍງານການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ ຈາກການນໍາເມືອງ, 
ຫ້ອງການກ່ຽວຂ້ອງຂອງເມືອງ 
ແລະ ອໍານາດການປົກຄອງບ້ານ; 
ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ເຈາະຈີ້ມບາງບັນ
ຫາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການສົ່ງເສີມ
ການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ, ການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຂົງເຂດສຶກ
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ສາທິການ ແລະ ກິລາ, ສາທາລະ
ນະສຸກ, ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ
ຄວາມສະຫງົບ ພ້ອມທັງແລກ
ປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນກ່ຽວກັບຂໍໍ້ສະ
ດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານໄລຍະຜ່ານ
ມາ ແລະ ບັນຫາທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້
ເອົາໃຈໃສ່ໃນຕໍ່ໜ້າ ເພື່ອເຮັດ
ໃຫ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງ
ເມືອງ, ບ້ານ ມີການພັດທະນາ
ນັບມື້ດີຂຶ້ນ.

ທ່ານ ສົມສັກ ດອນຈາ
ນິດ ໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ການນໍາ
ເມືອງ ແລະ ອໍານາດການປົກ
ຄອງບ້ານ ສືບຕໍ່ເຮັດວຽກງານ
ການເມືອງແນວຄິດ ໃຫ້ພະນັກ
ງານ-ລັດຖະກອນ, ພໍ່ແມ່ປະຊາ
ຊົນ ມີຄວາມເຊ່ືອໝ້ັນຕ່ໍການນໍາ
ພາ-ຊີ້ນໍາພາຂອງພັກ; ຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ, 2 ວາລະແຫ່ງຊາດວ່າ
ດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງ
ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການ

ເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາ
ເສບຕິດ; ສົ່ງເສີມການຜະລິດທີ່
ເປັນສິນຄ້າ, ສຸມໃສ່ຈັດເກັບລາຍ
ຮັບເຂ້ົາງບົປະມານ, ການຂ້ຶນທະ
ບຽນອອກໃບຕາດິນ ແລະ ຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາຕົວຊ້ີວັດຂອງ
ວຽກງານຂົງເຂດສຶກສາທິການ 
ແລະ ກິລາ ເຊັ່ນ: ຊຸກຍູ້ປຸກລະ
ດົມການເຂ້ົາຮຽນຂອງນັກຮຽນ
ທຸກຊ້ັນ ໃຫ້ເພ່ີມຂ້ຶນ, ແກ້ໄຂບັນ
ຫາການປະລະການຮຽນ ແລະ 
ການຂາດແຄນຄູສອນ; ສຳລັບ
ວຽກງານສາທາລະນະສຸກ ໃຫ້
ສືບຕ່ໍປຸກລະດົມພ່ໍແມ່ປະຊາຊົນ
ເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ ນໍາເອົາ
ລູກຫຼານໄປສັກຢາ, ຢອດຢາ 
ຕາມເກນອາຍຸ ແລະ ຮັບຢາວັກ
ຊິນປ້ອງກັນພະຍາດຕ່າງໆ. ພ້ອມ
ກັນນັ້ນ, ກໍເອົາໃຈໃສ່ກະກຽມ 
ແລະ ດໍາເນີນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ 
3 ຂັ້ນຂອງເມືອງ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນ
ສໍາເລັດຕາມຈຸດປະສົງ ແລະ ລະ
ດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

(ນາງ ໃຈ ເພັດວິໄຊ)(ນາງ ໃຈ ເພັດວິໄຊ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 9-10 
ທັນວາ 2024 ທີ່ເມືອງຄູນຄຳ, 
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) 
ຄໍາມ່ວນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເຝິກ
ອົບຮົມພາວະການເປັນຜູ້ນຳ ແລະ 
ວຽກງານສື່ມວນຊົນ ໃຫ້ແກ່ສະ
ມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
(ສສຂ) ແລະ ເສນາທິການຊ່ວຍ
ວຽກ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ
ທ່ານ ບົວພັນ ແສງຈັນ ຮອງປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາ
ມ່ວນ; ມີທ່ານ ສິງຕັນ ໄຊລືຊົ່ງ
ຮອງປະທານ ສພຂ ຫຼວງພະບາງ, 
ທ່ານ ແກ້ວບຸນຂວັນ ໄຊຍະວົງ
ສາ ເຈົ້າເມືອງໆຄູນຄຳ, ບັນດາ
ທ່ານຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ຄໍາມ່ວນ, 
ສສຂ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ 10 
ເມືອງຂອງແຂວງຄໍາມ່ວນ, ສສຂ 
ຫຼວງພະບາງ, ວິທະຍາກອນ ແລະ 
ພະນັກງານເສນາທິການຊ່ວຍ

ວຽກຂອງ ສພຂ ຄໍາມ່ວນ ແລະ 
ຫຼວງພະບາງ ລວມຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ
ທັງໝົດ 97 ທ່ານ, ຍິງ 41 ທ່ານ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການສະເໜີຄວາມຮູ້ພ້ືນຖານໃນ
ການເປັນຜູ້ນຳ ແລະ ພາວະການ
ເປັນຜູ້ນຳ; ຄວາມຮູ້ພ້ືນຖານກ່ຽວ
ກັບບົດບາດຍິງ-ຊາຍ, ການເຊ່ືອມ
ທັດສະນະບົດບາດຍິງ-ຊາຍ ເຂ້ົາ
ໃນການພັດທະນາ ແລະ ເຄື່ອງ
ມືໃນການເຊື່ອມບົດບາດຍິງ-
ຊາຍ ເຂ້ົາໃນການວາງແຜນ; ເຕັກ
ນິກການເກັບກຳພາບເພ່ືອຍົກສູງ
ບົດບາດຂອງເພດຍິງ ໂຄສະນາ
ຜ່ານສ່ືສັງຄົມອອນລາຍໃນການ
ສົ່ງເສີມວຽກງານຄວາມສະເໝີ
ພາບລະຫວ່າງຍິງ-ຊາຍ. ຈາກນ້ັນ, 
ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, 
ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ສົນ
ທະນາແລກປ່ຽນບົດຮຽນກັບວິ

ທະຍາກອນໃນແຕ່ລະຫົວຂໍ້.
ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ 

ບົວພັນ ແສງຈັນ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນ
ສະຫຼຸບວ່າ ກອງປະຊຸມເຝິກອົບ
ຮົມຄ້ັງນ້ີ    ເຖິງວ່າ ຈະດຳເນີນພຽງ
ແຕ່ 2 ວັນກໍຕາມ, ແຕ່ເຊື່ອໝັ້ນ
ວ່າບັນດາທ່ານຜູ້ແທນ ແລະ ເສ
ນາທິການຂອງສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ຈະນຳເອົາເນ້ືອໃນບົດຮຽນ 
ແລະ ທັກສະ ນຳໄປຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຕາມພາລະ
ບົດບາດຂອງຕົນ ໃຫ້ມີປະສິດທິ 
ພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ
ກວ່າເກົ່າ.

ກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມ
ຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະ
ໜູນໂດຍອົງການເຮວວີຕັດ 
(HELVETAS).

(ເອື້ອ ມະໂນສິງ)(ເອື້ອ ມະໂນສິງ)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 11 ທັນ
ວາ 2024 ຄະນະປະຈໍາສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊສົມ
ບູນ  ນໍາໂດຍທ່ານ ຄໍາພູທອນ ວົງ
ພະຈັນ ກໍາມະການພັກແຂວງ, 
ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງໄຊສົມບູນ ໄດ້ລົງຊຸກຍູ້, 
ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດໂຄງການກ່ໍສ້າງສູນບໍາບັດ
ດອນກໍມ້ີ, ໃຫ້ການຕ້ອນຮັບໂດຍ
ທ່ານ  ພັອ. ທອງພຽນ ກົງສະເດັດ 
ຮອງຫົວໜ້າກອງບັນຊາການ 
ປກສ ແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກ
ງານຈາກກອງບັນຊາການ ປກສ 
ແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ທ່ານ ຄໍາພູທອນ ວົງພະ
ຈັນ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ການລົງຊຸກຍູ້, 
ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດໂຄງການກ່ໍສ້າງສູນ ບໍາບັດ
ດອນກໍມີ້ ອ່າງນໍ້າງື່ມ 2 ແມ່ນ

ເພ່ືອເກັບກຳລາຍລະອຽດໃນການ
ກໍ່ສ້າງ, ຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ຂໍ້
ມູນຕົວຈິງທີ່ໄດ້ລົງມືປະຕິບັດ
ຈັດຕ້ັງຈົນສໍາເລັດຕາມເປ້ົາໝາຍ
ທ່ີສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ  ແລະ 
ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ໄຊສົມບູນ ໄດ້ຮັບຮອງເອົາໃນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ
ທີ 2 ຂອງ ສພຂ ໄຊສົມບູນ ຊຸດ
ທີ II ແລະ ຈະນໍາເອົາຂໍ້ມູນຂຶ້ນ
ລາຍງານໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ ສພຂ ໄຊ
ສົມບູນ ຊຸດທີ II ທີ່ຈະມາຮອດ
ໃນໄວໆນີ້.

ທ່ານ ພັທ. ຄໍາພູ ດາວ
ຄູນສຸລີ ຫົວໜ້າຫ້ອງພະລາທິ
ການ ລາຍງານໃຫ້ຮູ້ໂດຍຫຍ້ໍວ່າ: 
ໂຄງການກ່ໍສ້າງສູນບໍາບັດດອນ
ກໍມີ້ ອ່າງນໍ້າງື່ມ 2 ເລີ່ມຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດແຕ່ເດືອນ 6/2023-

ເດືອນ 10/2024 ເປັນເວລາ 
16 ເດືອນ; ໂດຍອີງໃສ່ທີ່ຕັ້ງ, 
ສະພາບອາກາດ, ການຂົນສ່ົງວັດ
ສະດຸ ແລະ ອຸປະກອນ ສາມາດ
ຕີລາຄາການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຈົນ
ສໍາເລັດ ເຊິ່ງມີລາຍລະອຽດຄື: 
ເຮືອນພະນັກງານ ຂະໜາດ 
11x17.1 ແມັດ, ເຮືອນຄົວ 
4x8 ແມັດ, ຫ້ອງນ້ໍາພະນັກງານ 
4x6 ແມດັ; ເຮອືນນອນດດັສາ້ງ
ຊາຍ, ເຮືອນຄົວ ແລະ ຫ້ອງນໍ້າ; 
ເຮືອນນອນດັດສ້າງຍິງ, ເຮືອນ
ຄົວ ແລະ ຫ້ອງນໍ້າຍິງ; ຮົ້ວໜາມ
ໝາກຈັບ, ໄຟຟ້າແສງອາທິດ, 
ພາຫະນະຂົນສົ່ງວັດສະດຸ ລວມ
ມູນຄ່າທັງໝົດ 2,622,043,000
 ກີບ (ສອງຕື້ຫົກຮ້ອຍຊາວສອງ
ລ້ານສີ່ສິບສາມພັນ).

(ອໍາໄພພອນ ແກ້ວວິໄລ)(ອໍາໄພພອນ ແກ້ວວິໄລ)
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ວິທີເຮັດວຽກ
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ບັນຫາພະນັກງານບັນຫາພະນັກງານ
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5. ວິທະຍາສາດ:5. ວິທະຍາສາດ: ຍົກຕົວຢ່າງ ພະນັກງານທະຫານກໍຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າຮ່ຳຮຽນວິທະຍາ
ສາດທະຫານພະນັກງານ. ພະນັກງານພະແນກສາທາລະນະສຸກ ກໍຄົ້ນຄວ້າຮ່ຳຮຽນວິທະ
ຍາສາດການແພດ. ພະນັກງານງານພະແນກໃດໃຫ້ຄ້ົນຄວ້າຮ່ຳຮຽນທິດສະດີພະແນກນ້ັນ. 
ບັນດາອົງການນຳຂອງແຕ່ລະພະແນກຕ້ອງລວບລວມເອກະສານ, ກະວາງວິທີສອນ ແລະ ວິ
ທີຮຽນ, ກວດກາເບິ່ງຜົນທີ່ໄດ້ຮັບເຮັດແນວໃດໃຫ້ພະນັກງານພະແນກຂອງຕົນຄ່ອຍໆ
ເຄີຍເຮັດວຽກການເອງໄດ້.

ຂ. ການອົບຮົມການເມືອງ:ຂ. ການອົບຮົມການເມືອງ: ການເມືອງມີສອງຊະນິດຄື: ສະພາບການປັດຈຸບັນ
ແລະ ນະໂຍບາຍ, ວິທີອົບຮົມສະພາບການປັດຈຸບັນແມ່ນແນະນຳ ແລະ ຊຸກຍູ້ໃຫ້ພະນັກ
ງານອ່ານໜັງສືພິມ, ຖົກຖຽງ, ຊີ້ແຈງບັນດາບັນຫາສຳຄັນ ແລະ ກະວາງເວລາເປີດກອງ
ປະຊຸມພະນັກງານ ແລະ ລາຍງານສະພາບການປັດຈຸບັນ.

ອົບຮົບນະໂຍບາຍ, ແມ່ນຊຸກຍູ້ພະນັກງານໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າຖົກຖຽງກັນໃນເລື່ອງມະຕິ
ຕົກລົງ, ໂຄງການ ແລະ ຖະແຫຼງການຂອງພັກ, ລັດຖະບານ ການອົບຮົມການເມືອງນັ້ນ
ພະແນກໃດກໍຕ້ອງມີ. ແຕ່ຕ້ອງເບິ່ງຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງແຕ່ລະພະແນກ ເພື່ອກະວາງ
ວ່າຈະໃຫ້ຮຽນຫຼາຍ ຫຼື ໜ້ອຍເທົ່າໃດ, ຍົກຕົວຢ່າງ ພະນັກງານວິຊາສະເພາະພະແນກການ
ແພດ ແລະ ວັດທະນະທຳກໍຮຽນໜ້ອຍກວ່າ, ພະນັກງານພະແນກໂຄສະນາ, ຈັດຕັ້ງເຫົ່ຼາ
ນັ້ນຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າຮ່ຳຮຽນການເມືອງຫຼາຍກວ່າ.
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ມື້ນີ້ມີຂ່າວຕ່າງປະເທດຄື ໜຶ່ງ:ໜຶ່ງ: ກ່ຽວ
ກັບນະໂຍບາຍດີໆຂອງ ສ.ເກົາຫຼີ ເພື່ອສົ່ງ
ເສີມຊາວກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ ແລະ ສອງ: ສອງ: ແມ່ນ
ກ່ຽວກັບສະຫະພາບເອີຣົບ ຫຼື ອີຢູ (EU) ໄດ້
ອອກກົດໝາຍສະບັບໃໝ່ອ່ຽມ ເພ່ືອຕ້ານທານ
ກັບໄພຄຸກຄາມທາງໄຊເບີ ຫຼື ທາງອິນເຕີເນັດ
ຫັ້ນລະ.

ຈາກ ເຊອູນ ນະຄອນຫຼວງຂອງ ສ.ເກົາ
ຫຼ ີມຂ່ີາວອອກມາຫວ່າງບໍດ່ນົມານີວ່້າ  ກະຊວງ
ກະສກິຳ, ອາຫານ ແລະ ຊນົນະບດົ ຂອງປະເທດ
ນີ້ ພວມກະກຽມຈົກຖົງງ ົບປະມານ ເພື່ອເອົາ
ມາສະໜັບສະໜູນຊາວກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ທີ່
ຕ້ອງການໄປຕ້ັງຖ່ິນຖານຢູ່ຕາມເຂດຊົນນະບົດ, 
ໂຄງການນ້ີຊິວ່າໃໝ່ກໍບ່ໍແມ່ນ ເພາະຕ້ັງມາແລ້ວ 
8 ປີ ຄືແຕ່ປີ 2018. ເຫດຜົນທີ່ຕ້ອງມີນະໂຍ
ບາຍຊຸກຍູ້ທາງການເງນິໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ
ຮຸ່ນໃໝ່ ກໍແມ່ນເພື່ອໃຫ້ພວກເຂົາເຈົ້າສາມາດ
ຕັ້ງໂຕໄດ້ແຕ່ຫົວທີ, ຊາວກະສິກອນໃນຮຸ່ນນີ້
ສ່ວນໃຫຍ່ ແມ່ນຄົນໃນໄວໜຸ່ມທີ່ຍັງຂາດປະ
ສົບການໃນວຽກປູກຝັງລ້ຽງສັດ, ຍ່ິງເປັນການ
ໄປຕັ້ງຖິ່ນຖານໃໝ່ໃນເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ
ແລ້ວ ບັນຫາກໍແຮງຍິ່ງເພີ່ມຂຶ້ນ; ອີກປະການ
ໜຶ່ງ ດຽວນີ້ສະພາບເສດຖະກິດຂອງປະເທດ
ກໍບໍ່ຄ່ອຍເອື້ອອຳນວຍຊາວກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່
ທີ່ຫາກໍລິເລີ່ມຕັ້ງໂຕ ກໍປະເຊີນກັບບັນຫາລາຍ
ໄດ້ຫຼຸດລົງ. ນະໂຍບາຍກະຕຸກຊຸກຍູ້ທາງການ
ນີ້  ແມ່ນການມອບເງິນສົດຈຳນວນ 1.1 ລ້ານ
ວອນຕໍ່ເດືອນຕໍ່ກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ 1 ຄົນ; 
ການມອບເງິນເປັນລາຍເດືອນນີ້ ກວມໄລຍະ
3 ປີ ແລະ ມີການຄາດໝາຍວ່າ ພາຍໃນທ້າຍ
ປີ 2024 ນີ້ ຊາວກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ ທີ່ຈະໄດ້
ຮັບເງິນສະໜັບສະໜູນ ຈະມີຈໍານວນແຕ່ 
5,000 ຫາ 17,600 ຄົນ. ສະຖິຕິຍັງຊີ້ໃຫ້
ເຫັນອີກວ່າ ຊາວກະສິກອນທີ່ຍັງຂາດປະສົບ

ການດ້ານກະສິກຳ ໄດ້ເພີ່ມຈາກ 42.5% ໃນ
ປີ 2018 ມາເປັນ 78.3% ໃນປີ 2024; 
ສ່ວນສະຖິຕິດ້ານການສຶກສາໃນຂະແໜງກະສິ
ກຳນັ້ນບອກວ່າ, ຊາວກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ທີ່ບໍ່
ມີໃບປະກາດຈົບວິຊາກະສິກຳ ໃນຂັ້ນມັດທະ
ຍົມ ຫຼື ມະຫາວິທະຍາໄລນັ້ນ ກໍໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ
ຈາກ 65.6% ມາເປັນ 79.9% ໃນປັດຈຸ
ບັນ, ຊາວກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ທີ່ເປັນເພດຍິງ 
ທ່ີໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫືຼອດ້ານການເງນິ ໄດ້ເພ່ີມ
ຂ້ຶນຈາກ 17.5% ໃນປີ 2018  ມາເປັນ 29.6% 
ໃນປັດຈຸບັນ ເຊິ່ງສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າຈໍານວນ
ແມ່ຍິງທີ່ສົນໃຈປະກອບອາຊີບດ້ານກະສິກຳ
ໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ. ທາງເບື້ອງລັດຖະບານນັ້ນ, ນອກ
ຈາກຊ່ວຍສະໜັບສະໜູນດ້ານການເງິນແລ້ວ 
ຍັງມີແຜນສ້າງຟາມອັດສະລິຍະ 4 ແຫ່ງ ໃຫ້
ຊາວກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ເຊົ່າ ເປັນເວລາ 4 ປີ 
ໃນປີ 2025, ຈະເພີ່ມຈຳນວນຫໍພັກໃຫ້ເຊົ່າ 
ຈາກ 17 ແຫ່ງ ໃນປັດຈຸບັນເປັນ 27 ແຫ່ງ. 

ເວົ້າໄດ້ວ່າແຜນສະໜັບສະໜູນຊາວ
ກະສິກອນຮຸ່ນໃໝ່ຂອງລັດຖະບານ ສ.ເກົາຫຼີ 
ນີ້ ມີລັກສະນະຄົບວົງຈອນ, ທັງສະໜອງເງິນ 
ມີຟາມໃຫ້ເຊົ່າ ເພື່ອເຮັດການຜະລິດຕົວຈິງ; 
ນອກນັ້ນ, ຍັງມີຫໍພັກໃຫ້ເຊົ່າໃນລາຄາຍ່ອມ
ເຍົາ. ແນວໃດກໍດີ ເມື່ອທຽບກັບຄວາມຕ້ອງ
ການຕົວຈິງ ສ.ເກົາຫຼີ ຍັງຕ້ອງການຊາວກະສິ
ກອນຮຸ່ນໃໝ່ທີ່ຮູ້ນຳໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີທັນສະ
ໄໝອີກຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ເພື່ອຕອບສະໜອງ
ຄວາມຕ້ອງການດັ່ງກ່າວ ສ.ເກົາຫຼີ ໄດ້ນຳເຂົ້າ
ແຮງງານຕ່າງປະເທດເພື່ອຊ່ວຍແຮງ ເຊິ່ງສ່ວນ
ໃຫຍ່ແມ່ນໃນຂະແໜງກະສິກຳ. ນ້ີຄົງເປັນຂ່າວ
ດີສຳລັບແຮງງານລາວທ່ີຕ້ອງການໄປສະແຫວງ
ໂຊກຢູ່ ສ.ເກົາຫຼີ ແຕ່ກໍຄວນບຸກບືນຊອກຫາ
ຄວາມຮູ້ດ້ານທີ່ຈຳເປັນແຮໄວ້ ເພື່ອຈະໄດ້ມູນ
ຄ່າເພີ່ມໃຫ້ແກ່ຕົນເອງ.

dv'xt-5,dv'xt-5,DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ຂ້ອງຂອງ ສພຊ, ຮອງລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທໍາ, ຮອງຫົວ
ໜ້າຫ້ອງວ່າການສໍານັກງານປະ
ທານປະເທດ, ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງ
ວ່າການສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະ
ມົນຕີ, ຮອງປະທານຄະນະບໍລິ
ຫານງານ ສສຍລ ພ້ອມດ້ວຍຄະ
ນະກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະ
ນັກງານຈາກ ສພຊ ແລະ ພາກ
ສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງ
ພ້ອມພຽງ.

ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ 
ໄຊຍະຈັກ ກ່າວວ່າ: ກອງປະຊຸມ
ຄັ້ງນີ້ ແມ່ນການພິຈາລະນາຄືນ

ບັນດາຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດໃນກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ທີ່ຄະນະຮັບ
ຜິດຊອບເຫັນດີ ຫືຼ ບ່ໍປັບປຸງຕາມ
ການສະເໜີ ແລະ ບັນຫາອື່ນທີ່
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດບໍ່ໄດ້
ຍົກຂຶ້ນ; ແຕ່ຫາກເຫັນວ່າຍັງບ່ໍ
ສອດຄ່ອງ, ບ່ໍຄົບຖ້ວນ ຫືຼ ການ
ຂຽນຍັງບໍ່ຖືກຕ້ອງ ກໍຈະໄດ້ປັບ
ປຸງ ແລະ ຮຽບຮຽງຄືນ ເພື່ອໃຫ້
ເນ້ືອໃນກົດໝາຍສອງສະບັບປັບ
ປຸງນ້ີ ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ຮັດກຸມ,
ຖືກຕ້ອງຕາມເປ້ົາໝາຍ, ເປັນ
ລະບົບ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບສະ
ພາບການຂະຫຍາຍຕົວທາງດ້ານ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ກ່ອນລາຍ

ງານຕໍ່ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ນຳສະເໜີ
ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພິ
ຈາລະນາລົງລາຍເຊັນ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ພ້ອມກັນ
ຄົ້ນຄວ້າ, ສົນທະນາແລກປ່ຽນ
ຕໍ່ຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ບັນຫາອື່ນທີ່
ກອງປະຊຸມຕັ້ງຂຶ້ນ;  ພ້ອມກັນ
ນັ້ນ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບ ກໍຄືສູນ
ກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ໄດ້ອະ
ທິບາຍ, ຊ້ີແຈງຕ່ໍທຸກບັນຫາຢ່າງ
ເລິກເຊິ່ງ, ຮອບດ້ານ ແລະ ຮັດ
ກຸມທີ່ສຸດ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

#  #  ດັ້ນກີບເມກດັ້ນກີບເມກ

g0qksk,\6g0qksk,\6
1jkgvqk7kowxlvf1jkgvqk7kowxlvf

ສຸພາສິດເພື່ອຊີວິດສຳລັບຜູ້ຮັກຫອມພູມ
ປັນຍາບັນພະບຸລຸດ ແລະ ທັງເປັນການສຶກສາຕີ
ຄວາມໃຫ້ເຂົ້າໃຈ ເອົາມາເປັນບົດຮຽນ ຫຼື ເປັນຄະ
ຕິຊີວິດ ເພ່ືອບ່ໍໃຫ້ທຸກບາດກ້າວເດີນຂອງຊີວິດຜິດ
ພາດ, ເວົ້າໃຫ້ສັ້ນກໍຄືການນຳໃຊ້ບົດຮຽນຈາກອະ
ດີດ (ປະຫວັດສາດ) ມາສົ່ງເສີມປັດຈຸບັນ ດີກວ່າ
ຫຼົງລືມຂອງເກົ່າທີ່ບັນພະບຸລຸດສ້າງໄວ້ແລ້ວ ຫຼົງ
ເຮີ່ນິຍົມຂອງໃໝ່, ບົດຮຽນປະຫວັດສາດໂຕໃດ
ທີ່ຍັງໃຊ້ໄດ້ ບໍ່ຫຼ້າສະໄໝ ບໍ່ຂັດກັບຄວາມຈະເລີນ
ໃນປັດຈຸບັນ ກໍນຳມາໃຊ້ ດັ່ງທີ່ຜູ້ຂຽນຍົກຫົວຂໍ້ສຸ
ພາສິດໄວ້ຂ້າງເທິງພໍເປັນຕົວຢ່າງວ່າ: ເຂົາຫາມໝູ 
ຢ່າເອົາຄານໄປສອດ! ສຸພາສິດນີ້ ເປັນຂໍ້ຫ້າມວ່າ
ການດຳເນີນຊີວິດຕ້ອງໄດ້ຮອບຄອບລະວັງໂຕ ສິ່ງ
ທີ່ເຂົາບໍ່ຂໍຮ້ອງໃຫ້ຊ່ວຍ ກໍຈົ່ງໃສ່ໃຈໃນໜ້າທີ່ຕົນ
ເອງໃຫ້ດີທ່ີສຸດ. ຄົນລາວບູຮານມັກຍົກປິດສະໜາ
ຄຳເວົ້າບອກສອນລູກຫຼານໃຫ້ຮູ້ຈັກຄິດ ຄືຄິດໃຫ້
ເປັນ, ຄິດຮອບຄອບໃຫ້ເຫັນເຫດຜົນ ເພື່ອໃຫ້
ຕົນໄດ້ເກີດສະຕິປັນຍາ ບໍ່ລ່ວງເກີນສິດທິຄົນອື່ນ, 
ເຂົາຫາມໝູ ຢ່າເອົາຄານໄປສອດ ກິນຄວາມໝາຍ
ເລິກ ແລະ ກວ້າງ. ວຽກບ້ານການເຮືອນຄົນອື່ນ 
ຖ້າເຂົາບໍ່ຮ້ອງຫາ-ເອີ້ນວານຂານຊ່ວຍ ເຮົາກໍຄວນ
ເຮັດໜ້າທີ່ຂອງເຮົາໃຫ້ດີ ເຊິ່ງດີກວ່າໄປເສືອກ
ເລື່ອງຂອງຄົນອື່ນ ນີ້ຄືປະເດັນ.

ຄະຕິການສິດສອນຂອງບູຮານລາວ ສຸພາ
ສິດເພື່ອຊີວິດນີ້ ຜູ້ຂຽນຂໍຍົກຕົວຢ່າງຕື່ມເຊັ່ນວ່າ: 
ໄກ່ເຫັນຕີນງູ-ງູເຫັນນົມໄກ່  ຂໍ້ນີ້ເປັນສຸພາສິດຄົນ
ບູຮານຍົກເອົາສັດສອງໂຕມາປຽບເປີຍໃນສິ່ງທີ່
ເຂົາມີ ຫຼື ບໍ່ມີ ແຕ່ປະເດັນມັນຢູ່ທີ່ຕ່າງຄົນຕ່າງເຊື່ອງ
ສົ້ນແຕ່ບໍ່ມິດ ເຖິງແມ່ນວ່າໄດ້ຄິດໝັ້ນໃຈແລ້ວ ທີ່
ໄດ້ມ້ຽນເຊື່ອງຊ້ອນ, ປົກປິດຄວາມຜິດພາດຂອງ
ຕົນໄວ້ ແຕ່ສັດສອງໂຕນີ້ກໍຮູ້ທັນເລ່ຫຼ່ຽມກັນວ່າ 
ງູໄດ້ເຊ່ືອງຕີນໄວ້ຄືໄກ່ໄດ້ເຊ່ືອງນົມ. ເຊ່ິງຕົວຈິງສັດ
ສອງໂຕນີ້ຕ່າງກໍບໍ່ມີນົມ ແລະ ບໍ່ມີຕີນ ແຕ່ມັນເປັນ
ຄຳສອນປຽບເປີຍ ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນບັນຫາທີ່ເກີດ

ຂຶ້ນ ງູບໍ່ມີຕີນ ແຕ່ກໍປຽບຄືກັບຄົນທີ່ບໍ່ມີຄວາມຜິດ 
ແຕ່ຖ້າວ່າຜູ້ໃດສ້າງຄວາມຜິດເກີດຂ້ຶນແລ້ວຄິດ
ເຊື່ອງອຳຄວາມຜິດໄວ້ກໍປຽບຄື: ງູມີຕີນ ຜູ້ແນມ
ເຫັນກໍຄືໄກ່ ເພາະວ່າໄກ່ບໍ່ມີນົມ ແຕ່ກໍໄດ້ເຮັດ
ຄວາມຜິດຄືກັນກັບງູ ກໍເທົ່າກັບວ່າໄດ້ສ້າງຄວາມ
ຜິດແລ້ວປິດບັງໄວ້ ເລື່ອງແບບນີ້ກໍມີແຕ່ຄົນຄືກັນ
ຈຶ່ງຮູ້ທັນເລ່ຫຼ່ຽມກັນ ສົມກັບສຸພາສິດສອນໄວ້ວ່າ: 
ໄກ່ເຫັນຕີນງູ ສ່ວນງູພັດເຫັນນົມໄກ່.

ສັງລວມແລ້ວຜູ້ຂຽນພຽງແຕ່ຍົກເອົາ ສຸພາ
ສດິເຕອືນໃຈມາແລກປຽ່ນເປນັບດົຮຽນ ບໍໃ່ຫ້ຄນົ
ເຮົາກ້າວເດີນຜິດພາດໃນຊີວິດ, ບົດຮຽນໃນອະ
ດີດອັນໃດທ່ີຍັງມີຄ່ານຳໃຊ້ໃນປັດຈຸບັນ ຄວນນຳມາ
ຕັກເຕືອນເຜີຍແຜ່ເຕືອນໃຈບໍ່ໃຫ້ຄົນຮຸ່ນຫຼັງຫຼົງ
ລືມຄືກັບສຸພາສິດສອງເລ່ືອງນ້ັນ ທ່ີເນ້ັນສອນບ່ໍໃຫ້
ເສືອກຫຍຸ້ງເລ່ືອງຂອງຄົນອ່ືນເສຍມາລະຍາດ ແລະ 
ຄົນທີ່ມີຄວາມຜິດຮູ້ທັນເລ່ຫຼ່ຽມກັນ ຄືກັບ ໄກ່
ເຫັນຕີນງູ ແລະ ງູກໍເຫັນຕີນໄກ່!.
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-;opY,-;opY,
##  cvjo85h'cvjo85h'

g]njv'G  gvUor+g]njv'G  gvUor+

,u-kpcxd\hk7qo\bj',kgInvo0v'lq,lu 3fp,uc,j
0v'lq,luwxIa[8hvogxao1jk'fu c]h;g-uog0qhk,koaj'.ogInvo
c,jGc,jG  lt[kpfugryjoc]h; gvUor+gfu]6d
lq,luGlq,luG  r+0hvp,u7qofP; X7yf.o.9?
c,jGc,jG  vhk;DDDD [vdgvUor+7n[+gvUo [+wfhpyo[=s6saho
 lq,luoaj'\hk[6f oE8k-b, 9qoc,jIhv'dHkd,k.lj
c,jGc,jG  gvUor+c,DDDDDD
lq,luGlq,luG  rtMDDDDDD r+
c,jGc,jG  r+,b'16js^a'gInvowxgvUo,kc, ,kgvUo16joU
  ]k;-ywfhpyo,b'[= ]t,b'-ywshgIafspa'
LLLLLLLL

7t8yg8nvo.97t8yg8nvo.9
##    fvdsphkfvdsphk  

madmkpmadmkp

XXg]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?g]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?
##  lP,shPolP,shPo

]t[kp]t[kp

f  ltlt[kpfuxu.|jlkdqo[kpfuxu.|jlkdqo xu @W@&  mujde]a'9tgfuo
mk',kg4y'.o,+MoU \bj'xudP,zjkorQo gsuosjk']kwx
\bj'xudP,zjkodkp gIafspa',kwfh vao.fpa'7q'7hk' 
czodko.shlko8+ 0=hfu8nj,c8j'lhk' va[xu9a'wI.sh0=hfu8nj,c8j'lhk' va[xu9a'wI.sh
s^udwds^udwd c]t gonjv'.o3vdkfoU IP,0=/kdrvow- lqj'
wxpa'c2o7=]e ,yfltskpmqj;cfofhk; 0=.shl5d.9
]Qo lq,s;a'm5d1jk' l50trk[rP[rhv, dko'kodhk;
]njod;jks^a' m5dmjkogfuKm5dmjkogfuK

f  ltltcf'7;k,-q,g-upoad0jk;ltrkxt-k
-qoc0;'mqj;xtgmf muj0tspaosaoshk;  0Po0jk;lqj'.sh
\a'lnry,z6hcmoxt-k-qo  1jk'gxao0t[;o2qf2No  g-yj' g-yj'
[k'g0f[k'7qovqfmqo0Po[k'g0f[k'7qovqfmqo0Po  c]t  lqj',k.shmu,'kodq,
lnj,;o-qo0v'r;dgIqk .o3,'g]uddkod=,u   l5fmujfu
.9]Qo   gsaos^kp7qogvqk.9.lj  ,u[k'c0;'g0foAo 
 0tspaosaoshk; lqj'0jk;,k   9qo[+g0uo0kfcsh'  goNv
.o0jk;dkog7njvows;  vvd.sh]Pom5dlt[a[ [+ xjvp
xt;k'w;h rNomuj\a'lnry,.sh  g0f.f9a[9v'  7v'c-h,
gzupczjg]Nv' zqo'kovhk';Pdg7njvows;  0=madmkp0=madmkp
gryjoz6h  gsuosjk'dko0Po gryjoz6h  gsuosjk'dko0Po  7ao16jfu,ucI'.sh|ajo0Po 
mtpvp.sh \a'lnry,z6hcmoxt-k-qo wfh [aombdok,
0Po-nj  cfjmhvocfjmhvoK  1jkwfhxtxjvp.sh  \a'lnry,glQhks'j;,
gs'qk  mjkogvupmjkogvupK

.zz6hg,qk,q;7hko  dko'ko[+8A'8+
[+,u;ao-yrq[r=h  g'yo]hko7jkcr' fvdokK

              ;kf;kf
    dt;u]k;    dt;u]k; lt[kpfuxu.\jlt[kpfuxu.\j

# #  ດອນຊ້ອນ ດອນໂຂງ ດອນຊ້ອນ ດອນໂຂງ

j 2024 ຍົກຍ່າງຍ້າຍ    ໄກຫ່າງຮາມໜີ
ມີແຕ່ຜົນງານງາມ     ມາກມາຍປະໄວ້
ປີໃໝ່ 2025 ຫຍັບມາໃກ້    ເກນໝາຍບອກເຫດ
365 ວັນຂວບເຂົ້າ    ໂຮມເຕົ້າໜຶ່ງປີ

j ສະບາຍດີທົ່ວໜ້າ    ນ້ອງພີ່ສະຫາຍຮັກ
ເພື່ອນຮ່ວມງານທັງຫຼາຍ    ຮ່ວມໃຈປະສົງສ້າງ
ທຸກຢ່າງເດີນມາໄດ້    ຜົນງານງາມໂຮມຮ່ວມ ກັນນັ້ນ!
ມາຈາກເຈົ້າ ແລະ ຂ້ອຍ ທັງຂ້ອຍ ແລະ ເຈົ້າ ມາໂຮມເຂົ້າໜຶ່ງດຽວ

j ນີ້ແຫຼະເພິ່ນວ່າໄວ້    ໂຮມຮ່ວມກະທຳດີ
ສາມັກຄີປອງດອງ     ແກ່ນແຂງແຮງກ້າ
ພ້ອມພ່ຳບຸກບືນໜ້າ    ກະທຳການຂັນແຂ່ງ
ອອກແຮງງານກໍ່ສ້າງ    ໃຫ້ເມືອງບ້ານຮຸ່ງຈະເລີນ

j ສ້າງ ຄສ 2025 ຢູ່ນີ້    ເປັນປີໃໝ່ໄຊງາມ
ຈົ່ງຮ່ວມແຮງທຳຕາມ    ໜ້າທີ່ການວາງໄວ້
ສ້າງຜົນງານງາມໃຫ້    ຫວິດຄວາມຍາກຈົນ
ແຕ່ລະຄົນດັ່ງດ້າມ     ກະທຳສ້າງເຊັ່ນກັນ

j ຫຼາຍເຮືອນເຮັດເຊັ່ນນັ້ນ    ຈົນທົ່ວເຖິງກັນ
ສຽງແຂ່ງຂັນຕະລຸມບອນ    ເປັ່ງປະກາຍເໜືອໃຕ້
ບັດນີ້ຄົງຈະໄດ້     ສະຫຼອງໄຊໂຊກໃຫຍ່
ທຸກຄອບຄົວເຮັດໄດ້    ແມ່ນຫຼຸດພົ້ນທຸກຈົນ ແທ້ເນີ!

ອະນຸກຳມະການເນ້ືອໃນ
ລາຍງານໃຫ້ຊາບວ່າ: ກ່ອນລົງ
ທາບທາມຮ່າງລັດຖະທໍາມະນູນ
ດັ່ງກ່າວນີ້ ຢ່າງເປີດກວ້າງຢູ່ແຕ່
ລະອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ຈະ
ນໍາເອົາຮ່າງລັດຖະທໍາມະນູນສະ
ບັບນີ້ ເຂົ້າຂໍທິດຊີ້ນໍາຈາກກອງ
ປະຊຸມກົມການເມືອງສູນກາງ
ພັກ ເພື່ອເປັນທິດທາງໃຫ້ແກ່
ການລົງທາບທາມ; ສໍາລັບກໍາ
ນົດເວລາໃນການເປີດກອງປະ
ຊຸມສະໄໝວິສາມັນຂອງ ສພຊ 
ເພ່ືອພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາລັດ
ຖະທໍາມະນູນ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບ
ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີຈັດໃນ
ໄລຍະວັນທີ 31 ມີນາ ຫາ 4 
ເມສາ 2025.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

7kf;jk7kf;jkDDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

xtmkoxtmkoDDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ 
ພ້ອມດ້ວຍບັນດາສ່ືມວນຊົນທຸກ
ພາກສ່ວນຢູ່ສູນກາງ, ຄະນະທີ່
ປຶກສາວຽກງານສ່ືມວນຊົນຂອງ 
ສພຊ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ ລວມທັງໝົດ 85 ທ່ານ, 
ຍິງ 31 ທ່ານ.

ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ 
ພົມວິຫານ ໄດ້ສະແດງຄວາມຮູ້
ສຶກພາກພູມໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງທີ່
ໄດ້ມີໂອກາດພົບປະ ແລະ ໂອ້ລົມ
ນັກຮົບສື່ມວນຊົນຂອງສະພາ
ແແຫ່ງຊາດ, ບັນດາອົງການຈັດ
ຕ້ັງພັກ-ລັດ ແລະ ພາກສ່ວນຕ່າງໆ 
ໃນໂອກາດວັນສ້າງຕັ້ງສື່ມວນ
ຊົນສະພາແຫ່ງຊາດ ຄົບຮອບ 
28 ປີ ແລະ ການຜະລິດໜັງສື
ພິມຜູ້ແທນປະຊາຊົນ ສະບັບທີ 
1,000 ທັງຢ້ືຢາມຖາມຂ່າວອັນ
ອົບອຸ່ນບັນດານັກຮົບສ່ືມວນຊົນ
ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມໃນມື້ນີ້ ແລະ ຂໍຝາກ
ຄວາມຢືຢ້າມຖາມຂ່າວ, ຄວາມ
ຄິດຮອດຄິດເຖິງ, ຄວາມເປັນ
ຫ່ວງເປັນໄຍ ໄປຍັງບັນດານັກ
ຮົບສ່ືມວນຊົນທ່ີກໍາລັງປະຕິບັດ
ໜ້າທີ່ວິຊາສະເພາະຢູ່ສະຖານທີ່
ຕ່າງໆໃນຂອບເຂດທ່ົວປະເທດ, 
ຢູ່ເຂດຫ່າງໄກສອກຫີຼກ, ເຂດທຸ
ລະກັນດານ ຂໍໃຫ້ບັນດາທ່ານຈ່ົງ
ມີສຸຂະພາບແຂງແຮງ, ຕ້ັງໜ້າປະ

ຕິບັດວຽກງານໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສໍາ
ເລດັ, ເຮດັໃຫ້ການນາໍເອາົຂໍມ້ນູ
ຂ່າວສານຂອງພັກ-ລັດ ສົ່ງໄປ
ເຖິງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜ່ົາ ຢ່າງ
ຄົບຖ້ວນ ແລະ ມີປະສິດທິພາບ.

ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ຕີລາຄາສູງຕ່ໍຄວາມບຸກບືນ, 
ຫ້າວຫັນຂອງສື່ມວນຊົນຕ່າງໆ 
ໃນການປະຕິບັດໜ້າທ່ີການເມືອງ
ຂອງຕົນໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດຫຼາຍ
ດ້ານ ເປັນຕ້ົນການໂຄສະນາເຜີຍ
ແຜ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຂອງສູນກາງພັກ, ການດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດແຕ່ລະຄັງ້, ການ
ເປັນເຈ້ົາພາບຈັດກອງປະຊຸມສຸດ
ຍອດອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 44 ແລະ 
45, ກອງປະຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່
ລັດຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາ
ຊຽນ ຫຼື ໄອປາ (AIPA) ຄັ້ງທີ 
45 ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດເປັນຢ່າງ
ດີ ເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ
ໄດ້ຮັບຮູ້ການເຄື່ອນໄຫວຂອງ
ພັກ-ລັດ. ສໍາລັບວຽກງານສ່ືມວນ
ຊນົຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮບັ
ການສ້າງຕັ້ງ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າ 
ທີ່ການເມືອງຂອງຕົນມາຮອດ
ປັດຈຸບັນ ໄດ້ມີອາຍຸການ 28 ປີ 
ແລະ ໄດ້ຮັບການພັດທະນາຢ່າງ
ບໍ່ຢຸດຢັ້ງ ເປັນຕົ້ນໜັງສືພິມ, ວິ

ທະຍຸກະຈາຍສຽງ, ໂທລະພາບ, 
ສ່ືສັງຄົມອອນລາຍ ເຮັດໃຫ້ການ
ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ການເຄ່ືອນໄຫວ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມ
ກວ້າງຂວາງ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ
ນັບມື້ສູງຂຶ້ນ; ພິເສດ, ການພິມ
ໜັງສືພິມຜູ້ ແທນປະຊາຊົນຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ມາຮອດປັດຈຸ
ບັນໄດ້ກ້າວເຂ້ົາສູ່ສະບັບທີ 1,000 
ໃນອາທິດທີ່ຈະມາເຖິງນີ້.

ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ 
ພົມວິຫານ ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ກົມ
ການເມືອງສູນກາງພັກ, ຄະນະ
ປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ສະແດງ
ຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍບັນດາສື່
ມວນຊົນທີ່ສາມາດຍາດໄດ້ຜົນ
ສໍາເລັດໃນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກ
ງານ, ປະກອບສ່ວນເຂ້ົາໃນການ
ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ແນວທາງນະ
ໂຍບາຍຂອງພັກ, ແຜນພັດທະ
ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ກົດໝາຍ 
ແລະ ເອກະສານສໍາຄັນຂອງພັກ-
ລັດ ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດເປັນຢ່າງ
ດີຕະຫຼອດມາ.

ນອກນ້ັນ, ທ່ານປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດຍັງໄດ້ມີຄຳເຫັນ
ເນ້ັນໜັກບາງບັນຫາສຳຄັນດ່ັງນ້ີ:

1. ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກ
ງານສື່ມວນຊົນ ຕ້ອງຮັບປະກັນ
ການຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ໂຄສະ
ນາເຜີຍແຜ່ແນວທາງນະໂຍບາຍ
ຂອງພັກ ໃຫ້ສັງຄົມໄດ້ຮັບຮູ້ເຂ້ົາ
ໃຈ ແລະ ເຂົ້າ ຮ່ວມການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດ ດ່ັງຄໍາເຫັນຂອງປະທານ 
ໄກສອນ ພົມວິຫານ ໄດ້ກ່າວໄວ້
ວ່າ “...ທຸກການເຄ່ືອນໄຫວດ້ານ
ຖະແຫຼງຂ່າວ, ໜັງສືພິມ, ການ
ກະຈາຍສຽງ, ການພິມຈໍາໜ່າຍ, 
ຮູບເງ ົາ, ສິລະປະວັນນະຄະດີ... 
ຕ້ອງສະແດງອອກເປັນຈິງເຖິງ
ເນື້ອໃນ ແລະ ລັກສະນະວັດທະ
ນະທໍາໃໝ່ທີກ່າ້ວໜ້າ, ຕ້ອງຕດິ
ແໜ້ນກັບແນວທາງນະໂຍບາຍ
ຂອງພັກ ແລະ ລັດ, ຕ້ອງຕິດ
ແໜ້ນກັບຊີວິດອອກແຮງງານກ່ໍ
ສ້າງ ແລະ ການຕໍ່ສູ້ຂອງປະຊາ
ຊົນບັນດາເຜົ່າ ແນໃສ່ເຊີດຊູສະ
ຕິຕ່ືນຕົວສັງຄົມນິຍົມ, ນ້ໍາໃຈຟົດ
ຟື້ນອອກແຮງງານ, ປະດິດສ້າງ
ຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜ່ົາ ໃນພາ
ລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງ
ສາປະເທດຊາດ...” ຄໍາເຫັນຂອງ
ປະທານ ໄກສອນ ພົມວິຫານ ມີ
ຄຸນຄ່າ ແລະ ເປັນເຂັມທິດເຍືອງ
ທາງໃຫ້ແກ່ການເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານສື່ມວນຊົນຂອງພວກ
ເຮົາຕະຫຼອດໄປ.

2. ວຽກງານສືມ່ວນຊນົ 
ເປັນວຽກງານທ່ີມີຄວາມສໍາຄັນ, 
ເປັນປາກກະບອກສຽງໃນການ
ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ແນວທາງນະ
ໂຍບາຍຂອງພັກ, ລັດຖະທໍາມະ
ນູນ, ກົດໝາຍ ລວມທັງການ
ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສູນ
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(12 ມິຖຸນາ 1996 ຫາ 12 ມິ
ຖຸນາ 2024); ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ
ປະທານກຳມາທິການວັດທະນະ
ທຳ-ສັງຄົົມ, ທ່ານເລຂາທິການ
ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານຮອງລັດ
ຖະມົນຕີກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, 
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(Xinhua) - ສະພາ ແຫ່ງ 
ລັດແອັດສະໂຕນີ ຫຼື ລັດຖະສະ
ພາ  ໄດ້ ຜ່ານ ຮ່າງ ກົດໝາຍ  ທີ່  ລັດ
ຖະບານສະ ເໜີ   ເພື່ອ ນຳ ພາສີ 
ຄວາມ ໝ້ັນຄົງມາໃຊ້     ແນໃສ່ ເພ່ີມ
ຂີດ ຄວາມ ສາມາດ ດ້ານ ປ້ອງ ກັນ 
ປະ ເທດ.

ພາສີຄວາມໝັ້ນຄົງ ປະ
ກອບດ້ວຍສາມອົງປະກອບທ່ີສໍາ
ຄັນ: ທໍາອິດ, ພາສີມູນຄ່າເພີ່ມ 
(VAT) ຈະເພີ່ມຂຶ້ນ 2% ເລີ່ມ
ຕ້ົນໃນກາງປີ 2025; ອັນທີສອງ, 
ອັດຕາພາສີລາຍໄດ້ສ່ວນບຸກຄົນ 
ກໍຈະເພີ່ມຂຶ້ນ 2% ໂດຍການ
ປ່ຽນແປງຈະມີຜົນບັງຄັບໃຊ້ໃນ
ຕົ້ນປີ 2026; ສຸດທ້າຍ, ພາສີ
ກໍາໄລຂອງບໍລິສັດໃໝ່ ເຊິ່ງກຳ
ນົດໄວ້ທີ່ 2% ຈະຖືກນໍາມາໃຊ້
ໃນເວລາດຽວກັນກັບການເພ່ີມ
ພາສີລາຍໄດ້ສ່ວນບຸກຄົນ.

ພາຍໃຕ້ກົດໝາຍໃໝ່ 
VAT ຈະເພີ່ມຂຶ້ນເປັນ 24% 
ຕັ້ງແຕ່ເດືອນກໍລະກົດ 2025 
ແລະ ອັດຕາພາສີລາຍໄດ້ສ່ວນ
ບຸກຄົນ ກໍຈະເພ່ີມຂ້ຶນເປັນ 24% 
ນັບຕັ້ງແຕ່ປີ 2026.

ltrkltrk  EstoniaEstonia    vto5,afrklu7;k,\Ao7q'vto5,afrklu7;k,\Ao7q'
c]t dqf\kplkmk]totl5dlt[a[.\jc]t dqf\kplkmk]totl5dlt[a[.\j

ກະຊວງການເງິນຄາດ
ຄະເນວ່າ ພາສີໃໝ່ຈະສ້າງລາຍ
ຮັບງ ົບປະມານເພີ່ມຕື່ມ 113 
ລ້ານເອີໂຣ (119 ລ້ານໂດລາສະ
ຫະລັດ) ໃນປີ 2025 ແລະ 751 
ລ້ານເອີໂຣ ໃນປີ 2026, ລາຍ
ລະອຽດກ່ຽວກັບການຈັດສັນ 
ແລະ ນໍາໃຊ້ເງນິເຫ່ົຼານ້ີ    ຈະກຳນົດ
ໄວ້ໃນແຜນງບົປະມານແຫ່ງລັດ
ປີ 2025 ແລະ ຍຸດທະສາດແຜນ
ງົບປະມານປີ 2025-2028.

ຮ່າງ ກົດໝາຍ ດັ່ງກ່າວ 
ໄດ້ ຮັບ ການ ອະນຸມັດ ໃນ ລັດຖະ
ສະພາ ເມື່ອວັນ ພຸດ ທີ 11 ທັນ
ວາຜ່ານມາ ໂດຍມີຜູ້ລົງຄະແນນ
ສຽງເຫັນດີ 53 ທ່ານ ແລະ ຄັດ
ຄ້ານ 27 ທ່ານ (ສະພາ ແຫ່ງ ລັດ 
ມີ 101 ທີ່ນັ່ງ).

(1 ເອີໂຣ = 1.05 ໂດ
ລາສະຫະລັດ).

ໃນ ວັນ ດຽ ວກັນ, ລັດຖະ
ສະພາ ໄດ້ ຜ່ານ ກົດໝາຍ ສາທາ
ລະນະ ສຸກ ສະບັບ ໃໝ່  ໂດຍກຳ
ນົດໃຫ້ການບໍລິການສັກລາຍ 
(tattoo) ແລະ ຟອກຜິວໜັງ 
(tan) ຜິດກົດໝາຍສໍາລັບຜູ້ເຍົາ; 

ກົດໝາຍ ສະບັບ ນ້ີທ່ີ ຈະ ມີ ຜົນ ບັງ
ຄັບ ໃຊ້ ໃນ ວັນ ທີ 1 ກັນຍາ 2025 
ຈະ ຈຳກັດ ການໃຫ້ ບໍ ລິ ການຫ້ອງ 
ອາບ ແສງແດດ (solarium)  ແລະ  
ບໍລິການສັກລາຍ  ສະເພາະ ຜູ້ ໃຫຍ່ 
ທີ່ ມີ ອາຍຸ 18 ປີ ຂຶ້ນ ໄປເທົ່ານັ້ນ.

ຕາມຂ້ໍມູນຂອງ ກະຊວງ
ກິດຈະການ ສັງຄົມ, ກົດໝາຍ ດ່ັງ
ກ່າວ ໄດ້ ອອກ ແບບມາ ເພ່ືອ ເພ່ີມ
 ທະວີ ການ ຄຸ້ມຄອງສຸຂະພາບ
ຂອງປະຊາຊົນ ແລະ ສົ່ງເສີມ ສະ
ພາບ ແວດ ລ້ອມ ທີ່ເອື້ອ ອຳນວຍ 
ໃຫ້ ແກ່ ຊີວິດ ທີ່ ຍືນ ຍາວ  ແລະ  ມີ 
ສຸຂະພາບທ່ີດີຂ້ຶນ ; ນອກຈາກນ້ີ, 
 ຍັງ ໄດ້ ວາງ ຂໍ້ ກຳນົດ ທີ່ ເຂັ້ມ ງວດ
ຍ່ິງຂ້ຶນ ກ່ຽວ ກັບ ສິນຄ້າ  ແລະ ການ
 ບໍລິການ ທີ່ ມີ ຄວາມ ສ່ຽງ ຕໍ່ ສຸຂະ
ພາບ ລວມເຖິງການຈໍາກັດການ
ນໍາໃຊ້ພືດ, ສັດ, ຜະລິດຕະພັນ
ຈາກພືດ ແລະ ສັດ ທີ່ເປັນພິດ, 
ແລະ ສານເຄມີອັນຕະລາຍ.

ກະ ຊວງ ໄດ້ ເນັ້ນຢ້ຳເຖິງ 
ຄວາມ ສ່ຽງ ດ້ານ ສຸ ຂະ ພາບ ທ່ີ ກ່ຽວ
 ຂ້ອງ ກັບ ການສັກລາຍ ໂດຍສະ
ເພາະຈາກສີຍ້ອມ (dye) ທີ່ໃຊ້
ໃນຂະບວນການ ດັ່ງກ່າວ.

  
]af
4t

ltrk8jk’xtgmf

vuiko ]t'a[[a'7a[.-hvuiko ]t'a[[a'7a[.-h
dqf\kp dqf\kp hijabhijab    lt[a[.\jlt[a[.\j

ສຳນັກຂ່າວ AFP ລາຍ
ງານເມື່ອວັນ ທີ 17 ທັນ ວາ ຜ່ານ
ມາວ່າ ອີຣານ ລະງ ັບການບັງຄັບ
ໃຊກ້ດົໝາຍຮຢິາບ (ຜາ້ປກົຫວົ
ທີ່ແມ່ຍິງຊາວມຸດສະລິມໃສ່) 
ເຊ່ິງໃນເບ້ືອງຕ້ົນຈະມີຜົນໃນວັນ
ສຸກທີ 20 ທັນວາ 2024.

ທ່ານ ມາຊູດ ເປເຊຊຄຽນ 
(Masoud Pezeshkian)  ປະທາ
ນາທິບໍດີ ອີຣານ   ຮຽກ ກົດໝາຍ
ສະບັບ ດ່ັງກ່າວວ່າ “ຄຸມເຄືອ  ແລະ  
ຕ້ອງ  ປັບປຸງ” ພ້ອມທັງສະ ແດງ
 ຄວາມ ຕັ້ງ ໃຈ ທີ່ ຈະ ພິ ຈາ ລະ ນາ 
ມາດ ຕະ ການ ໃໝ່ ເນື່ອງຈາກ
ການເພີ່ມການລົງໂທດທີ່ຮຸນ
ແຮງສໍາລັບແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກຍິງ 
ຖ້າພວກເຂົາເປີດເຜີຍຜົມ, ແຂນ
ສ່ວນເທິງ ແລະ ຂາສ່ວນລຸ່ມ ຖືກ
ວິພາກວິຈານຢ່າງໜັກຈາກນັກ
ເຄື່ອນໄຫວສິດທິມະນຸດ.

ພາຍໃຕ້ກົດໝາຍສະບັບ
ໃໝ່ ຜູ້ທີ່ຝ່າຝືນຊໍ້າແລ້ວຊໍ້າອີກ 

ແລະ ຜູ້ທ່ີລະເມີດກົດລະບຽບດ່ັງ
ກ່າວ ຈະຖືກປັບໃໝເງິນເພີ່ມ 
ແລະ ຕິດຄຸກດົນຂຶ້ນ ສູງສຸດ 15 
ປີ, ໃນຂະນະທີ່ທຸລະກິດຕ່າງໆ 
ຕ້ອງລາຍງານຜູ້ລະເມີດອີກດ້ວຍ.

ລະຫວ່າງການໂຄສະນາ
ຫາສຽງເລືອກຕັ້ງປະທານາທິບໍ
ດີເມື່ອເດືອນກໍລະກົດຜ່ານມາ, 
ທ່ານ ເປເຊຊຄຽນ ໄດ້ວິພາກວິ
ຈານຢ່າງເປີດເຜີຍຕໍ່ການປະຕິ
ບັດຕໍ່ແມ່ຍິງໃນອີຣານກ່ຽວກັບ
ບັນຫາຮິຢາບ ໂດຍທ່ານໄດ້ສັນ
ຍາວ່າ ຈະບ່ໍແຊກແຊງຊີວິດສ່ວນ
ຕົວຂອງພວກນາງ ເຊິ່ງເປັນ ທ່າ 

ທີ ທີ່ ໄດ້ ໃຈ ຂອງ ຊາວ ອີຣານຢ່າງ
ຫຼວງຫຼາຍ  ໂດຍສະເພາະຄົນຮຸ່ນ
ໃໝ່ ທ່ີບ່ໍພໍ ໃຈກັບການຄວບຄຸມ
ຢ່າງເຂັ້ມງວດຂອງລັດຖະບານ.

ໜ່ຶງອາທິດກ່ອນໜ້ານີ້ 
ນັກ ເຄ່ືອນ ໄຫວ ສິດທິ ມະນຸດ, ນັກ
 ຂຽນ  ແລະ  ນັກ ຂ່າວ ຊາວ ອີຣານ 
300 ກວ່າ ຄົນ  ໄດ້ ເຕົ້າ ໂຮມ ກັນ
ເພ່ືອ ປະນາມ ກົດ ໝາຍຮິຢາບວ່າ 
“ບໍ່ເປັນ ໄປຕາມກົດໝາຍ ແລະ 
ບັງຄັບໃຊ້ບໍ່ໄດ້” ພ້ອມທັງຮຽກ
ຮ້ອງໃຫ້ທ່ານ ເປເຊຊຄຽນ ຮັກ
ສາຄໍາສັນຍາຂອງຕົນທີ່ໃຫ້ໄວ້
ຕອນຫາສຽງ.

(Xinhua) - ທ່ານ  ມູ
ຮຳໝັດ ຢູນຸ ສ (Muhammad 
Yunus) ຫົວໜ້າທີ່ ປຶກສາ ຂອງ 
ລັດຖະບານ ຮັກສາການ ບັງ ກລາ 
ເທດ (ຫົວໜ້າລັດຖະບານ  ຫຼື 
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີຮັກສາການ) 
ກ່າວວ່າ ອາດ ເປັນໄປໄດ້ທີ່ຈະ 
ຈັດ ການ ເລືອກ ຕັ້ງ ທົ່ວ ໄປ ຄັ້ງຕໍ່
ໄປ ໃນ ທ້າຍ ປີ 2025 ຫຼື   6 
ເດືອນຕົ້ນ ປີ 2026; ທ່ານ ກ່າວ 
ໃນ ຄຳ ປາ ໄສ ທາງ ໂທລະພາບ ຕໍ່ 
ປະ ເທດ ຊາດ  ໃນ ເວລາ 10:00  
ໂມງ ເຊ້ົາ ຕາມ ເວລາ ທ້ອງ ຖ່ິນ ເມ່ືອ 
ວັນ ຈັນ  ທີ 16 ທັນວາຜ່ານມາ ວ່າ 
“ການ ເລືອກ ຕັ້ງ ສາມາດ ກຳນົດ
 ໄດ້ ລະຫວ່າງ ທ້າຍ ປີ 2025 ຫາ  
6 ເດືອນຕົ້ນ ປີ 2026” ເຊິ່ງຖື
ເປັນວັນໄຊຊະນະຂອງປະເທດ.

ທ່ານ ຢູນຸ ສ ກ່າວ ວ່າ 

BangladeshBangladesh    ,uczo9afdkog]nvd8ah'mqj;wx,uczo9afdkog]nvd8ah'mqj;wx
.omhkpxu .omhkpxu 20252025 s^n dk'xu  s^n dk'xu 20262026

ທ່ານ ໄດ້ ຮ້ອງ ຂໍ  ຊ້ຳ ແລ້ວ ຊ້ຳ ອີກ
ໃຫ້ ທຸກ ຄົນ ຈັດ ການ ເລືອກ ຕັ້ງ 
ຫັຼງ ຈາກ  ສຳ ເລັດ ການ ປະ ຕິ ຮູບຄ້ັງ
ສຳຄັນ ທີ່ ຈຳ ເປັນ ທັງ ໝົດ; ຢ່າງ
ໃດກໍຕາມ, ເນື່ອງຈາກຄວາມ
ເຫັນດີທາງການເມືອງຮ່ວມກັນ, 
ຈ່ຶງ ອາດ ເປັນໄປໄດ້ທ່ີ ຈະ ຈັດ ການ 
ເລືອກ ຕັ້ງ ໃນ ທ້າຍ ປີ 2025 ຫຼັງ 
ຈາກ ສຳ ເລັດ ການ ປະ ຕິ ຮູບ ເລັກ 
ໜ້ອຍ  ໂດຍ ອີງ ໃສ່ ການ ກະ ກຽມ
 ບັນ ຊີ ລາຍ ຊື່ ຜູ້ ມີ ສິດ ເລືອກ ຕັ້ງ ທີ່ 
ຖືກ ຕ້ອງ.

ທ່ານຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຄະນະ
ກໍາມະການການເລືອກຕັ້ງ, ສະ
ຖາບັນທາງສັງຄົມ ແລະ  ພັກ ການ
 ເມືອງ ຕ່າງໆ ດໍາເນີນໂຄງການ
ສ້າງສັນຕ່າງໆເພ່ືອບັນລຸເປ້ົາໝາຍ
ນີ້; ທ່ານ ສະ ເໜີ ໃຫ້ ສ້າງ ປະ ເພນີ 
ດ່ັງກ່າວຂ້ຶນ ເພ່ືອ ໃຫ້ ຜູ້ ມີ ສິດ ເລືອກ

ຕ້ັງ ຄ້ັງ ທຳ ອິດ  ໃນ ທຸກ ການ ເລືອກ 
ຕັ້ງ ລວມທັງການເລືອກຕັ້ງລັດ
ຖະບານທ້ອງຖິນ່ ໝັນ້ໃຈໄດ້ວ່າ
ຈະມີການລົງຄະແນນສຽງປະມານ 
100% ຢູໃ່ນທຸກສນູເລອືກ ຕັງ້ .

ຫົວໜ້າທີ່ ປຶກສາກ່າວ
ຕ່ືມວ່າ: “ຫາກພວກເຮົາສາມາດ
ຮັບປະກັນເລື່ອງນີ້ໄດ້, ລັດຖະ
ບານໃນອະນາຄົດ ກໍຈະບ່ໍກ້າຍາດ
ສິດການລົງຄະແນນສຽງຂອງປະ
ຊາຊົນ.”

ທ່ານ ຢູນຸ ສ, ອາຍຸ 84 
ປີ, ນັກ ເສດຖະສາດຊາວ ບັງ 
ກລາ ເທດ  ເຂົ້າ ຮັບ ຕຳ ແໜ່ ງ ເປັນ 
ຫົວໜ້າ ລັດຖະບານຮັກສາການ
 ຂອງ ປະ ເທດ  ໃນ ວັນ ທີ 8 ສິງຫາ  
2024.

(Xinhua) - ປະ ເທດ 
ມານດິວ ຫຼື ມານດີບ  ບັງຄັບໃຊ້
ກົດ ໝາຍ ຫ້າມ ນຳ ໃຊ້  ແລະ   ຂາຍ
ອຸ ປະ ກອນ ຢາ ສູບ ໄຟຟ້າ ແບບໃຊ້
ແລ້ວຖິ້ມໃນ ທົ່ວ ປະ ເທດ ເລີ່ມ
ຕັ້ງແຕ່ເວລາທ່ຽງຄືນວັນເສົາທີ 
14 ທັນ ວາ 2024, ອີງ ຕາມ 
ການລາຍງານຂອງສື່ມວນ ຊົນ
 ແຫ່ງ ລັດ (PSM ) .

ກົດໝາຍສະບັບນ້ີ ມີຂ້ຶນ
ຫັຼງຈາກທ່ີໄດ້ປັບປຸງກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ ເຊິ່ງ
ປະທານາທິບໍດີ ໂມຮຳເໝັດ ມຸ
ອຊິຊ ູ(Mohamed Muizzou) 
ໄດ້ລົງນາມໃນກົດໝາຍເມ່ືອວັນ
ທີ 13 ພະຈິກຜ່ານມາ.

ການປັບປຸງດັ່ງກ່າວກຳ
ນົດວ່າ ການຂາຍ, ການແຈກ
ຢາຍລ້າ, ແລະ ການນຳໃຊ້ອຸປະ

Maldives Maldives     [a'7a[.-hdqf\kpshk,1kl6[w22hkmqj;xtgmf[a'7a[.-hdqf\kpshk,1kl6[w22hkmqj;xtgmf

ກອນຢາສູບໄຟຟ້າ ແລະ ຢາ ສູບ
 ໄຟຟ້າ ແບບໃຊ້ແລ້ວຖິ້ມ ຈະຜິດ
ກົດໝາຍນັບແຕ່ວັນທີ 15 ທັນ
ວາເປັນຕົ້ນໄປ; PSM ລາຍງານ
ວ່າ ການນໍາເຂ້ົາອຸປະກອນຢາສູບ

ໄຟຟ້າ ແບບໃຊ້ແລ້ວຖິ້ມ ເຂົ້າສູ່
ມານດີບຫຼັງຈາກວັນທີດັ່ງກ່າວ 
ຕ້ອງຈ່າຍຄ່າປັບໃໝ 50,000 
MVR (ປະມານ 3,250 ໂດ
ລາສະຫະລັດ).
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(Xinhua) - ວັນອັງ
ຄານທີ 17 ທັນວາ 2024 ສະ
ພາຜູແ້ທນປະຊາຊນົ ຫຼ ືສະພາຕ່ຳ 
ແຫ່ງ ສະຫະພນັ ສາທາລະນະລດັ 
ປະຊາທິປະໄຕ ເອທິໂອປີ ໄດ້
ຜ່ານຮ່າງກົດໝາຍອະນຸຍາດໃຫ້
ທະນາຄານຕ່າງຊາດ ເປີດດຳເນີນ
ທຸລະກິດຢູ່ເອທິໂອເປຍໄດ້.

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ 
ໄດ້ພິຈາລະນາຄືນ ແລະ ຜ່ານປະ
ກາດກ່ຽວກັບທຸລະກິດທະນາ
ຄານ (Banking Business 
Proclamation) ເຊິ່ງເປັນ ບາດ
ກ້າວ  ສຳຄັນ ໃນ ການ ເປີດ ຂະ ແໜງ 
ການ ທະນາຄານ ຂອງເອທິໂອປີ  
ໃຫ້ ບັນດາ ນັກ ລົງທຶນ ຕ່າງປະ ເທດ
ເຂົ້າມາລົງທຶນ, ປະກາດ ດັ່ງກ່າວ 
ທີ່ໄດ້ ຮັບ ການອະນຸມັດ ດ້ວຍ ຄະ 

ltrk8je ltrk8je EthiopiaEthiopia    zjkoIjk'dqf\kpvto5pkfzjkoIjk'dqf\kpvto5pkf
mtok7ko8jk'-kffegouom5]tdyf16jxtgmfmtok7ko8jk'-kffegouom5]tdyf16jxtgmf

ແນນ ສຽງ ສ່ວນ ຫຼາຍ ສອດຄ່ອງ
ກັບນະໂຍບາຍກ່ອນໜ້ານີ້ຂອງ
ລັດຖະບານໃນການເປີດເສລີຂະ
ແໜງການເງິນ; ຄາດວ່າຈະສາ
ມາດດຶງດູດທະນາຄານ ແລະ ນັກ
ລົງທຶນຕ່າງປະເທດ,  ນຳ ເອົາ ເງິນ
ທຶນ ທີ່ ຈຳ ເປັນຢ່າງຍິ່ງ ມາ ສູ່ ເສດ
ຖະກິດ ຂອງ ປະ ເທດ ອາ ຟຣິກາ ຕາ
 ເວັນ ອອກ ແຫ່ງນີ້.

ທ່ານ ມາໂມ ມິເຣຕູ 
(Mamo Mihretu) ຜູ້ວ່າການ
ທະນາຄານແຫ່ງຊາດຂອງເອທິ
ໂອປີ (NBE) ກ່າວວ່າ ປະກາດ
ທີ່ຫາກໍໄດ້ຮັບການອະນຸມັດນີ້ 
ຈະຊ່ວຍໃຫ້ເສດຖະກິດຂອງເອ
ທິໂອປີ ຍັງມີສະຖຽນລະພາບ 
ໂດຍໃຫ້ຂໍ້ສັງເກດ ວ່າ  ຮ່າງ ກົດ 
ໝາຍ ດັ່ງ ກ່າວ ໄດ້ ກໍາ ນົດ  ຈຸດ ປະ 

ສົງ ຕ້ົນ ຕໍ ຂອງ NBE ຢ່າງ ຈະ ແຈ້ງ 
ເຊ່ິງລວມເຖິງການຮັກສາສະຖຽນ
ລະພາບລາຄາ ແລະ ການສົງ່ເສມີ
ລະບົບການເງິນທີ່ເຂັ້ມແຂງ.

ໃນອະດີດ, ຂະແໜງການ
ທະນາຄານຂອງເອທິໂອປີ ໄດ້ປິດ
ກັ້ນທະນາຄານຕ່າງປະເທດ.

ນັບ ແຕ່ ເຂ້ົາຮັບ ຕຳ ແໜ່ງ
 ໃນ ປີ 2018, ນາ ຍົກ ລັດ ຖະ ມົນ
 ຕີ ອາບີ ອາເໝັດ (Abiy Ahmed) 
ສະໜັບສະໜູນ ການ ເປີດ ເສລີ  ຂະ 
ແໜງ ການ ເງນິຢ່າງຕ່ໍເນ່ືອງ  ເພ່ືອ
 ເປັນ ສ່ວນ ໜ່ຶງ ຂອງ ການ ປະຕິ ຮູບ 
ເສດຖະກິດ ຢ່າງ ກວ້າງຂວາງ   ແນ 
ໃສ່ ດຶງ ດູດ ການ ລົງທຶນ ຈາກ ຕ່າງ
ປະ ເທດ  ແລະ ຂັບເຄື່ອນການ
 ພັດທະນາ ເສດຖະກິດ.

(Yonhap) - ເກີດເຫດ
ໄຟໄໝ້ທີ່ຕຶກສະພາແຫ່ງຊາດ 
ສ.ເກົາຫີຼ ເມ່ືອຕອນທ່ຽງວັນເສົາ
ທີ 21 ທັນວາຜ່ານມາ, ປະຊາ
ຊົນຫຼາຍຮ້ອຍຄົນໄດ້ອົບພະຍົບ
ອອກຈາກບ່ອນເກີດເຫດ.

ໄຟ ໄດ້ ເກີດ ຂ້ຶນ ໃນ ເວລາ 
11:52  ໂມງ ຕາມ ເວລາ ທ້ອງ ຖ່ິນ 
ທ່ີຫ້ອງໂຖງຮັບແຂກຂອງຕຶກສະ

w2w\h8bdltrkcsj'-kf lDgdqks^uw2w\h8bdltrkcsj'-kf lDgdqks^u
vq[rtpq[xt-k-qos^kpIhvp7qovq[rtpq[xt-k-qos^kpIhvp7qo

ພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງປະກອບດ້ວຍ
ຫ້ອງຖະແຫຼງຂ່າວ ແລະ ຫ້ອງຈັດ
ງານແຕ່ງດອງ ໂດຍມີປະຊາຊົນ
ປະມານ 480 ຄົນ ລວມທັງ ນັກ
 ຂ່າວ  ແລະ  ແຂກ ງານ ແຕ່ງດອງ  
ໄດ້ຮັບການອົບພະຍົບອອກຈາກ
 ຕຶກ, ມີ 6 ຄົນໃນຈຳນວນນີ້ ໄດ້
ຮັບການປິ່ນປົວທາງການແພດ
ຈາກການສູດດົມຄວັນພິດ.

ລົດດັບເພີງ 16 ຄັນ ແລະ 
ເຈົ້າໜ້າທີ່ດັບເພີງ 55 ຄົນ ຖືກ
ສົ່ງໄປຈຸດເກີດເຫດ ກ່ອນທີ່ຈະ
ຄວບຄຸມໄຟ ໄດ້ໝົດ ໃນ ເວລາ ປະ
ມານ 13:00  ໂມງ  ; ເຈົ້າໜ້າທີ່
ດັບເພີງກໍາລັງສືບສວນສາເຫດ
ທ່ີແທ້ຈິງຂອງອຸບັດເຫດດ່ັງກ່າວ.

(Xinhua) - ຕົວ ເລກ
 ສະ ສົມ ເບ້ືອງ ຕ້ົນ ຂອງ ຊາວ ມາລາ 
ວີ  ທີ່  ລົງ ທະ ບຽນ ເລືອກ ຕັ້ງ  ໃນ 3 
ຮອບ  ກ່ອນ ການ ເລືອກ ຕັ້ງ ທົ່ວ 
ໄປ ໃນ ເດືອນ ກັນຍາ  2025  ໄດ້ 
ສະ ແດງ ໃຫ້ ເຫັນ ວ່າ ມີ ຜູ້ ລົງ ທະ 
ບຽນ ແລ້ວຫຼາຍກວ່າ 7 ລ້ານ  ຄົນ 
ເຊ່ິງ ເພ່ີມ ຂ້ຶນ ເລັກ ໜ້ອຍ ຈາກ  6.8 
ລ້ານ ຄົນ  ທ່ີ ລົງ ທະ ບຽນ ເລືອກ ຕ້ັງ
   ປີ 2019, ອີງ ຕາມ ຂໍ້ ມູນ ທີ່ ເປີດ
ເຜີຍ ໂດຍ ຄະນະ ກຳມະການການ
 ເລືອກ ຕັ້ງ ມາ ລາ ວີ (Malawi 
Electoral Commission - 
MEC) ເມື່ອ ວັນ ພຸດ ທີ 18 ທັນ
ວາຜ່ານມາ.

ສຳນັກງານສະຖິຕິຂອງ
ປະເທດຄາດຄະເນວ່າ ຈະມີຜູ້ມາ
ລົງທະບຽນທັງໝົດ 10,957,490 
ຄົນ, ແຕ່ເມ່ືອສ້ິນສຸດການລົງທະ
ບຽນຮອບທີ 3 ແລະ ຮອບສຸດ
ທ້າຍ ໃນວັນທີ 11 ທັນວາຜ່ານ
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ມາ, ມີຜູ້ລົງທະບຽນທັງໝົດ 
7,162,217 ຄົນ ກວມເອົາ 
65% ຂອງຕົວເລກທີ່ຄາດໄວ້.

 ເຖິງ ຢ່າງ ໃດ ກໍ ຕາມ, MEC  
ໃຫ້ ຂ້ໍ ສັງ ເກດ ວ່າ,    ຕົວ ເລກ ສຳລັບ 
3   ໄລ ຍະ ຂອງ ການ ລົງ ທະບຽນ ຜູ້
ມີສິດເລືອກ ຕ້ັງນ້ັນ ເປັນພຽງ ຕົວ
 ເລກເບື້ອງ ຕົ້ນ ແລະ ອາດຈະມີ
ການປ່ຽນແປງເລັກໜ້ອຍຫັຼງຈາກ 
“ທຳຄວາມສະອາດຂໍ້ມູນ”; ອີງ
ຕາມຫົວໜ້າເຈ້ົາໜ້າທ່ີຝ່າຍການ
ເລືອກຕ້ັງຂອງ MEC ທ່ານ ແອນ
ດຣູ ເອັມເປຊີ (Andrew Mpesi) 
ກ່າວວ່າ ຄະນະກໍາມະການຈະເປີດ
ເຜີຍຕົວເລກສຸດທ້າຍອີກຄ້ັງເມ່ືອ
ສາມາດລ້າງ “ຂ້ໍມູນທ່ີບ່ໍຊັດເຈນ” 
ເຊັ່ນການລົງທະບຽນຊ້ໍາກັນ.

MEC  ໄດ້ ດຳ ເນີນ ການ
ລົງ ທະ ບຽນ ຜູ້ ມີສິດເລືອກ ຕ້ັງ ເປັນ
ສາມ ໄລ ຍະ ນັບ ແຕ່ ເດືອນ ພະ ຈິກ 
ເປັນ ຕົ້ນ ມາ ໂດຍໄດ້ແບ່ງສະພາ 

ເມືອງ ຂອງ ປະ ເທດ   ອອກ ເປັນ 
14 ສະພາ  ສຳລັບ ຂັ້ນ ຕອນ ທີ 1  
ແລະ 2,  ແລະ ອີກ 8 ສະພາ  ສຳ
ລັບ ຂັ້ນຕອນ ທີ 3.

ອີງ ຕາມ ການ ລາຍ ງານ 
ຂອງ ສຳນັກງານ ສະຖິຕິ ແຫ່ງ ຊາດ 
ຂອງ ມາ ລາ ວີ, ປະ ຊາ ກອນ ຂອງ 
ປະ ເທດໃນປັດຈຸ ບັນ ມີ ປະ ມານ 
21.7 ລ້ານ ຄົນ ໂດຍໄວ ໜຸ່ມ 
ກວມ ເອົາ ຫຼາຍ ກວ່າ 50%.

ມາ ລາ ວີ ຈະ ຈັດ ການ ເລືອກ
 ຕັ້ງ ສາມສ່ວນ  ໃນ ວັນ ທີ 16 ກັນ 
ຍາ 2025 ເພື່ອ ເລືອກ ຕັ້ງ ປະ ທາ 
ນາ ທິ ບໍ ດີ, ສະ ມາ ຊິກ ສະ ພາ ແຫ່ງ 
ຊາດ ແລະ  ຜູ້ ຕາງໜ້າລັດ ຖະ ບານ
 ທ້ອງ ຖິ່ນ.

ປະເທດທາງພາກຕາເວັນ
ອອກສຽງໃຕ້ຂອງອາຟຣິກາແຫ່ງ
ນີ້, ມີຢ່າງໜ້ອຍ 20 ພັກການ
ເມືອງທີ່ໄດ້ລົງທະບຽນແລ້ວ.

(Xinhua) - ຄະນະ ລັດ
ຖະບານ ສີ ລັງກາ ໄດ້ ຮັບຮອງ ເອົາ 
ຂ້ໍ ສະ ເໜີ ທ່ີ ຈະ ອອກ ກົດໝາຍ ສະ
ບັບ ໃໝ່ ເພື່ອ ຄວບ ຄຸມ ການ ຫາ 
ປາ ທ່ີ ຜິດ ກົດໝາຍ, ບ່ໍ ມີ ການລາຍ 
ງານ  ແລະ  ບໍ່ ມີ ລະບຽບ ການ  ໃນ
 ເຂດ ນ່ານນ້ຳ ຂອງ ປະ ເທດ, ອີງ
ຕາມ ການ ລາຍ ງານ ຂອງ ກົມ ຂ້ໍ ມູນ
 ຂ່າວ ສານ ຂອງ ລັດ ຖະ ບານ  ເມື່ອ 

lu]a'dk 9tvvddqf\kplu]a'dk 9tvvddqf\kp
grnjv7;[75,dkoskxkzyfdqf\kpgrnjv7;[75,dkoskxkzyfdqf\kp

ວັນ ອັງ ຄານ ທີ 24 ທັນວາຜ່ານມາ.
ຄະນະ ກຳມະການ ທີ່ ປະ

ກອບ ດ້ວຍ ເຈົ້າ ໜ້າ ທີ່ ກະຊວງ 
ການ ປະມງົ ແລະ ຊບັພະຍາກອນ
ນ້ຳ, ອົງການໄອຍະການສູງສຸດ, 
ອົງການ ກວດ ສອບແຫ່ງລັດ  ແລະ 
ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ  ໂດຍ 
ການ ຊ່ວຍ ເຫຼືອ ດ້ານ ວິຊາ ການ  
ຈາກ ອົງ ການອາຫານ ແລະ ການ

ກະເສດຂອງສະຫະປະຊາຊາດ 
(FAO)  ໄດ້ ກະກຽມ ຮ່າງ ກົດໝາຍ
 ດັ່ງກ່າວ ໃນ ເບື້ອງ ຕົ້ນ  ເພື່ອ ເສີມ 
ສ້າງ ຂອບ ລັດຖະທຳ ມະນູນ ກ່ຽວ
ກັບ ບັນຫາ ທ່ີ ກ່ຽວຂ້ອງ ເຖິງ ການ
ຫາ ປາ ທ່ີ ຜິດ ກົດໝາຍ, ບ່ໍ ມີ ການ
 ລາຍ ງານ  ແລະ ບໍ່ ມີ ລະບຽບ ການ
  ໃນ ເຂດ ນ່ານ ນ້ຳ ຂອງ ສີ ລັງກາ.
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ຫວຽດ ນາມ ພວມ ວາງ 
ແຜນ ການ ປະ ຕິ ຮູບ ລະບົບລັດ ຖະ
 ການ ຄ້ັງໃຫຍ່ ໂດຍຈະ ຍຸບ ບັນດາ 
ກະຊວງ, ອົງການ,  ແລະ ສະຖາ
ນີໂທລະພາບ ແລະ ວິທະຍຸກະ
ຈາຍສຽງ ເພ່ືອຫຸຼດຜ່ອນຂ້ັນຕອນ
ການເຮັດວຽກທີ່ບໍ່ຈໍາເປັນ ຫຼື 
ການມີລະບຽບທາງການຫຼາຍ
ໂພດ (red tape) ແລະ ກະຕຸ້ນ
ການເຕີບໂຕ; ການປ່ຽນແປງດ່ັງ
ກ່າວ ມີຄວາມສ່ຽງທີ່ຈະເກີດ
ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນໄລຍະສັ້ນ, 
ແຕ່ຈະໃຫ້ຜົນປະໂຫຍດໃນໄລ
ຍະຍາວ.

ເວັບໄຊ DW (Deutsche 
Welle - ຄື້ນເຢຍລະມັນ) ລາຍ
ງານວ່າ: ລັດ ຖະ ບານຫວຽດ ນາມ   
ມີ ແຜນ ຈະ ປັບ ປຸງ ລະບົບລັດ ຖະ 
ການ ຂອງຕົນ ຢ່າງ ໃຫຍ່ຫຼວງ ໃນ 
ໄລ ຍະອີກບໍ່ເທົ່າໃດເດືອນຂ້າງ
ໜ້າ ເຊ່ິງຈະຫຸຼດຈໍານວນອົງການ
ຂອງລັດຖະບານ ຈາກ 30 ເປັນ 
21 ເຊິ່ງຖືກອະທິບາຍວ່າເປັນ 
“ການປະຕິວັດ” ທາງສະຖາບັນ.

ການ ປະຕິ ຮູບ ທີ່ ໄດ້ ສະ 
ເໜີ  ຈະ ລວມ ຫຼາຍ ກະຊວງ ທີ່ ສຳ
ຄັນເຂົ້າກັນ ລວມທັງກະຊວງ
ການເງິນ ແລະ ກະຊວງການລົງ
ທຶນ; ພ້ອມ ກນັ ນັນ້, ກຈໍະ ຍຸບ ບນັ
ດາ ຄະນະ ກຳມະການ ຂອງ ພັກ 
ກອມ ມູນິດ ຫວຽດນາມ  ແລະ 
ບັນດາ ອົງການ ສ່ື ມວນ ຊົນ ຂອງ ລັດ.

ວັນ ທີ 25 ພະຈິກ 2024
ຄະນະ ບໍລິຫານ ງານ ສູນ ກາງ ພັກ  
ໄດ້ອະນຸມັດ ແຜນການ ດັ່ງກ່າວ; 
ຄາດວ່າການປະຕິຮູບ ຈະໃຫ້ສໍາ
ເລັດພາຍໃນເດືອນເມສາປີນີ້ 
ເຊິ່ງຈະ ເຮັດ ໃຫ້ ຫວຽດນາມ ມີ 
13 ກະຊວງ, 4 ອົງການ ທຽບ
ເທົ່າ  ແລະ  ເພີ່ມຕື່ມ 4 ອົງການ
ຂອງ ລັດຖະບານ.

ມີການວາງແຜນການມີການວາງແຜນການ
ປ່ຽນແປງຫຍັງແດ່?ປ່ຽນແປງຫຍັງແດ່?

ການ ປ່ຽນ ແປງ ທ່ີ ສຳຄັນ 
ທີ່ສຸດອັນ ໜຶ່ງ  ແມ່ນ ການ ລວມ
  ກະຊວງ ການ ເງິນ  ກັບ  ກະຊວງ
 ແຜນການ  ແລະ ການ ລົງທຶນ  
ເພ່ືອຈັດຕ້ັງ ເປັນ “ກະຊວງຂະໜາດ
ໃຫຍ່” ໃໝ່ ທີ່ເອີ້ນວ່າກະຊວງ
ການເງິນ ແລະ ແຜນການແຫ່ງ
ຊາດ; ນອກ ນີ້, ສື່ ມວນ ຊົນ ຂອງ 
ລັດ ຫວຽດນາມ  ໄດ້ ລາຍ ງານ ວ່າ,
ກະຊວງ ຄົມມະນາຄົມ ຂົນ ສ່ົງ  ຈະ
ລວມ  ເຂ້ົາ ກັບ ກະຊວງ ກ່ໍສ້າງ ແລະ 
ກະຊວງແຮງງານ, ຜູ້ເສຍອົງຄະ 
ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ ຈະ
ລວມເຂົ້າກັບກະຊວງພາຍໃນ.

ພັກ ກອມ ມູນິດຫວຽດ
ນາມ  ແລະ ສະພາ ແຫ່ງ ຊາດ  ກໍ 
ຈະ ໄດ້ ຮັບ ການປັບປຸງ ໂຄງ ປະ
ກອບ ຄືນ ໃໝ່ ເຊັ່ນກັັນ, ຕົວຢ່າງ 
ຄື: ຄະນະ ພົວພັນ ຕ່າງປະ ເທດ ສູນ 
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ກາງ ພກັ  ແລະ ກຳມາທກິານການ
 ຕ່າງປະ ເທດ  ຈະຖືກລວມ ເຂ້ົາ ກັບ
 ກະຊວງ ການ ຕ່າງປະ ເທດ.

ໃນລໍາດັບຖັດລົງມາ, ສື່ 
ມວນ ຊົນ ຂອງ ລັດ ຫຼາຍ ແຫ່ງ ເຊ່ິງ
ສ່ວນໃຫຍ່ ແມ່ນ ສະຖານີ ວິທະຍຸ  
ຈະ ຖືກ ຍຸບ ເລີກ ແລະ ປ່ຽນພະ
ນັກງານໄປຍັງອົງການຂ່າວທີ່
ໃຫຍ່ກວ່າ.

ເຖິງແມ່ນວ່າຕົວເລກທີ່
ແນ່ນອນຍັງບໍ່ທັນໄດ້ເປີດເຜີຍ, 
ແຕ່ຂະໜາດຂອງການຕັດຫຸຼດດ່ັງ
ກ່າວຊີ້ໃຫ້ເຫັນວ່າ ພະນັກງານ
ລັດຫຼາຍພັນຄົນອາດຈະໄດ້ຮັບ
ຜົນກະທົບ.

ການຄວບ ລວມ ດ່ັງກ່າວ
 ບໍ່ ແມ່ນ ເລື່ອງ ໃໝ່ໃນປະເທດ
 ຫວຽດນາມ, ເຊິ່ງໄດ້ຫຼຸດຈໍາ
ນວນກະຊວງຕ່າງໆລົງຢ່າງຕໍ່
ເນື່ອງຈາກ 36 ກະຊວງ ໃນຕົ້ນ
ຊຸມປີ 1990 ເຫຼືອພຽງ 22 ກະ
ຊວງ ໃນປີ 2021.

ເຖິງ ຢ່າງ ໃດ ກໍ ຕາມ, ນັກ 
ວິ ເຄາະ ໃຫ້ ຂ້ໍ ສັງເກດ ວ່າ ຂະ ໜາດ  
ແລະ  ຄວາມ ໄວ ຂອງ ການ ປະຕິ 
ຮູບ  ແມ່ນ ກວ້າງ ຂວາງຫຼາຍ ໂດຍ
ເລ ຂາ ທິ ການ ໃຫຍ່ ພັກ ກອມ ມູ ນິດ
ຫວຽດນາມ ໂຕ ເລິມ (Tô Lâm) 
 ເອ້ີນ ຂະ ບວນ ການນ້ີ ວ່າ “ການ ປະ
 ຕິ ວັດ” ທາງສະຖາບັນ.

ທ່ານ ຫງວຽນ  ຄັ ກ  ຢາງ 
(Nguyễn Khắc Giang) ນັກ 
ຄົ້ນ ຄວ້າຮັບເຊີນ ທີ່່ສະຖາບັນ 
ISEAS Yusof Ishak ໃຫ້ ຮູ້ 
ວ່າ: ເປົ້າໝາຍຕົ້ນຕໍແມ່ນ “ຫັນ
ເປັນ ທັນ ສະ ໄໝ ກົນ ໄກຂອງ  ລັດ
 ຫວຽດ ນາມ,  ແກ້ ໄຂ ຄວາມ ບໍ່ ມີ 
ປະສິດທິ ຜົນ ທ່ີ ກີດຂວາງ ການ ປົກ
ຄອງ  ແລະ ການ ເຕີບ ໂຕ ທາງ ເສດ
ຖະກິດ, ແລະ  ປັບ ປຸງ ລະບົບລັດ
 ຖະ ການ ທີ່ ຟົດ ຟື້ນ”.

ສ່ິງທ້າທາຍດ້ານເສດຖະສ່ິງທ້າທາຍດ້ານເສດຖະ
ກິດກິດ 

ທີ່ ກອງ ປະຊຸມ ຄະນະ ກຳ
ມະການ ສູນ ກາງພັກເມື່ອ ເດືອນ

ພະຈິກຜ່ານມາ, ທ່ານ ໂຕ ເລິມ   ຮຽກ
 ການ ປ່ຽນ ແປງ ນີ້ ແມ່ນ ຄວາມ 
ຈຳ ເປັນ ດ້ານ ເສດຖະກິດ ໂດຍອະ
ທິບາຍ ວ່າ  ສະ ຖາ ບັນຕ່າງໆ ເປັນ 
“ຄໍຂວດຂອງຄໍຂວດ” (the 
bottleneck of bottlenecks) 
ແລະ ກ່າວເສີມ ວ່າ  ການ ປະ ຕິ ຮູບ
ມີຈຸດປະສົງ ເພື່ອ ເຮັດ ໃຫ້ ລັດ ຖະ 
ບານ “ຄ່ອງຕົວ, ກະທັດຮັດ, 
ເຂ້ັມ ແຂງ, ມີປະ ສິດ ທິ ພາບ, ມີປະ 
ສິດ ທິ ຜົນ  ແລະ ສ້າງ ຜົນ ກະ ທົບ”.

ສ່ື ມວນ ຊົນ ຂອງ ລັດ ຫວຽດ
ນາມ  ໄດ້ ອ້າງ ຄຳ ເວົ້າຂອງ ທ່ານ 
ຫງວຽນ  ດິ່ງ ກຸງ (Nguyễn 
Đình Cung) ອະ ດີດ ຜູ້ ອຳ ນວຍ
 ການ ສະ ຖາ ບັນ ຄຸ້ມ ຄອງ ເສດ ຖະ 
ກິດ ສູນ ກາງ  ເຊິ່ງ ແມ່ນ ໜຶ່ງ ໃນ
ບັນດາ ສະ ຖາ ບັນ ລະດັບ ຊາດ ຕ້ົນ
ຕໍ ຂອງ ປະ ເທດ ເມື່ອ ເດືອນ ທັນ 
ວາ  2024 ວ່າ ການ ປະຕິ ຮູບ
 ຄວນຈະຊ່ວຍ ປັບປຸງ ປະ ສິດ ທິ
 ພາບທາງ ເສດຖະກິດ ຢ່າງ ຫຼວງ 
ຫຼາຍ. “ໂຄງການລົງທຶນອາດຈະ
ໃຊ້ເວລາຫຼາຍປີເພ່ືອໃຫ້ສໍາເລັດ
ຂັ້ນຕອນຕ່າງໆ; ເມື່ອຂັ້ນຕອນ
ສໍາເລັດ, ໂອກາດທາງທຸລະກິດ
ອາດຈະຜ່ານໄປແລ້ວ  ແລະ  ແຜນ
ການ ໃນ ເບື້ອງ ຕົ້ນ ອາດ ຕ້ອງ ມີ
 ການ ປັບປຸງ” ທ່ານກ່າວ.

ທ່ານ ຫງວຽນ  ດິ່ງ ກຸງ 
ໃຫ້ ຂ້ໍ ສັງ ເກດ ວ່າ ການ ປັບ ປຸງ ບັນ 
ດາ ກະ ຊວງ ແລະ  ຄະ ນະ ກຳ ມະ 
ການຕ່າງໆໃຫ້ຄ່ອງຕົວນ້ັນ,  ຄວນ
ຫຸຼດ ຜ່ອນ ຄວາມຫຍຸງຍາກ ວຽກ
ງານ ເອ ກະ ສານ ກ່ຽວ ກັບ ການ ລົງ 
ທຶນ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບໂຄງການ
ພ້ືນຖານໂຄງລ່າງ ແລະ ອະສັງຫາ
ລິມະຊັບ; ນອກຈາກ ນີ້, ຍັງ ຈະ 
ແກ້ ໄຂ ບັນຫາ  ການ ທັບ ຊ້ອນ ຂອງ
ບາງ ສະ ຖາ ບັນ  ທີ່ ດຶງ ລັດຖະບານ 
ໄປ ໃນ ທິດທາງ ທີ່ ກົງກັນຂ້າມ: 
“ຄົນໜ່ຶງຕ້ອງການໃຫ້ເຈົ້າໄປ
ເບື້ອງຂວາ, ໃນຂະນະທີ່ອີກຄົນ
ໜ່ຶງຕ້ອງການໃຫ້ເຈົ້າໄປເບື້ອງ
ຊ້າຍ ບັນຫານ້ີເກີດຂ້ຶນເລ້ືອຍໆ ”.

ການ ປະຕິ ຮູບ ດ່ັງກ່າວ ມີ 
ຂ້ຶນ  ທ່າມກາງ ຄວາມ ວິຕົກ ກັງວົນ
ກ່ຽວ ກັບ ຈັງຫວະ ການ ປ່ຽນ ແປງ 
ທາງ ເສດຖະກິດ ເນ່ືອງຈາກເປັນ
ເສດຖະກິດ ທ່ີ ອີງ ໃສ່ການສ່ົງອອກ, 
ຫວຽດນາມ ຈ່ຶງ ປະ ເຊີນ ກັບ ຄວາມ
 ບ່ໍ ແນ່ນອນ ກ່ຽວ ກັບ ການ ພົວພັນ
 ດ້ານ ການ ຄ້າ ກັບ ຕະຫຼາດທ່ີ ໃຫຍ່
 ທ່ີສຸດຄືສະຫະລັດອາ ເມ ລິ ກາ ເຊ່ິງ 
ໄດ້ທະວີ ຄວາມຮຸນແຮງຫຼາຍຂ້ຶນ 
ກ່ອນ ທີ່ ໂດນັນ ທຣຳ (Donald 
Trump) ຈະເຂ້ົາຮັບຕຳແໜ່ງປະ
ທານາທິບໍດີ.

ທ່ານ ທຣຳ  ໄດ້ ຂົ່ມຂູ່ ທີ່ 
ຈະ ເກັບ ພາສີ ການ ນຳ ເຂົ້າສິນຄ້າ 
ທັງ ໝົດ 10-20%  ແລະ  ກ່ອນ 
ໜ້າ ນີ້ ໄດ້ ເອີ້ນ ຫວຽດນາມວ່າ 
“ປະເທດທ່ີລະເມີດການຄ້າຂອງ

ສະຫະລັດຢ່າງຮ້າຍ ແຮງ ທີ່ ສຸດ” 
ເນ່ືອງ ຈາກ ການ ເກີນ ດຸນຈຳນວນ
ຫຼາຍ ເຊ່ິງເພ່ີມຂ້ຶນຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ
ນັບຕັ້ງແຕ່ປີ 2019.

ທ່ານ ຫງວຽນ ຮົ່ງ ຫ້າຍ 
(Nguyễn Hồng Hải) ອາ ຈານ
 ອາ ວຸ ໂສ ຂອງ ມະ ຫາ ວິ ທະ ຍາ ໄລ 
VinUniversity ກ່າວວ່າ: 40 
ປີຫຼັງຈາກນຳຫຼັກການຕະຫຼາດ
ເສລີມາໃຊ້, ຫວຽດນາມ  ໄດ້ ກາຍ
 ເປັນ ປະ ເທດ ທີ່ ມີ ລາຍ ຮັບ ປານ 
ກາງຕ່ຳ  ແລະ  ຖື ເປັນຮູບ ແບບ
ການ ພັດທະນາ ໃນລະດັບສາກົນ. 
ເຖິງ ຢ່າງ ໃດ ກໍ ຕາມ “ ໂຄງ ປະກອບ
 ສະ ຖາ ບັນ ຂອງ ຫວຽດນາມ   ຖືກ
ເບ່ິງ ວ່າ ເປັນ ‘ ຄໍຂວດ ’ ທ່ີ ກີດຂວາງ
ການ ພັດທະນາ ເສດຖະກິດ ໃນ ອະ
ນາຄົດ; ໂດຍທຸກສິ່ງບົ່ງຊີ້ວ່າ, 
ຫວຽດ ນາມ ຄວນ ພັດ ທະ ນາໄດ້ 
ໄວ ກວ່ານ້ີ ແລະ ຢູ່ ໃນ ລະ ດັບການ
 ພັດ ທະ ນາ ທີ່ສູງຂຶ້ນ”.

ການລວມອຳນາດການລວມອຳນາດ
ການ ປະຕິ ຮູບ ຍັງ ມີ ມິຕິ

ທາງ ການ ເມືອງອີກດ້ວຍ. ທ່ານ 
ໂຕ ເລິມ  ໄດ້ ກາຍ ເປັນ ຜູ້ນຳ ພັກ
 ໃນ ເດອືນ ສງິຫາ 2024 ພາຍຫຼງັ 
ການ ເສຍ ຊີວິດ ຂອງ ອະດີດເລຂາ
ທິການໃຫຍ່ ຫງວຽນ  ຝູ ຈ້ອງ 
(Nguyễn Phú Trọng) ຜູ້ເຊິ່ງ
ປ່ຽນແປງ ປະ ເທດ ຫວຽດ ນາມ 
ດ້ວຍ ຂະ ບວນ ການ ປຸກລະດົມຕ່ໍ
ຕ້ານ ການ ສ້ໍ ລາດ ບັງ ຫຼວງທ່ີເດັດ
ຂາດແບບ “ເຕົາເຜົາທີ່ລຸກໄໝ້”.

ກ່ອນ ໜ້າ ນີ້, ທ່ານ ໂຕ 

ເລິມ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງລັດຖະມົນ
ຕີ ກະຊວງ  ຕຳຫຼວດ ໂດຍ ໄດ້ຮວບ
ຮວມ ອຳນາດ ຢ່າງ ຫຼວງ ຫຼາຍ ດ້ວຍ
ການ ເປັນຜູ້ນຳໜ້າ ໃນ ການ ຕໍ່ສູ້ 
ຕ້ານ ການ ສ້ໍ ລາດ ບັງ ຫຼວງ ນັບ ແຕ່ 
ປີ 2021  ເປັນ ຕົ້ນ ມາ; ບັນດາ
ເຈ້ົາ ໜ້າ ທ່ີ ຈາກ ກະຊວງ ຕຳຫຼວດ, 
ກອງທັບ  ແລະ ຕຳຫຼວດ  ໄດ້ ດຳ
ລົງ ຕຳ ແໜ່ ງ ເປັນ ກົມ ການ ເມືອງ 
ເພີ່ມຂຶ້ນເລື້ອຍໆ, ເຊິ່ງເປັນອົງ
ການທ່ີມີອໍານາດໃນການຕັດສິນ
ໃຈສູງສຸດ.

ຫັຼງຈາກ ຂ້ຶນ ສູ່ ລະດັບ ສູງ
 ສຸດ ຂອງ ພັກ, ທ່ານ ໂຕ ເລິມ ສືບ
 ຕໍ່ ລວມ ອຳນາດ ຈົນຖືກກ່າວຫາ
ວ່າມີທ່າອຽງຂອງລະບອບຜະເດັດ
ການ; ກາງປີ 2024 ທ່ານ ໄດ້ ດຳ
ລົງ ຕຳ ແໜ່ ງ ເປັນ ທັງ ຜູ້ ນຳ ພັກ  ແລະ 
ປະທານ ປະ ເທດໃນ ໄລຍະ ສ້ັນ ເຊ່ິງ 
ຖື ວ່າ ເປັນ ການ ລວມ ອຳນາດ ທ່ີ ບ່ໍ 
ເຄີຍ ມີ ມາ ກ່ອນໃນຫວຽດນາມ.

ໄລຍະເວລາຂອງການປະ
ຕິຮູບແມ່ນມີຄວາມສໍາຄັນ ເນ່ືອງ
ຈາກ ເກີດຂ້ຶນ ພຽງ ໜ່ຶງ ປີ ກ່ອນ 
ກອງ ປະ ຊຸມ ໃຫຍ່ ພັກ ກອມ ມູ ນິດ
ຫວຽດນາມໃນ ປີ 2026 ເຊິ່ງ
ຄວາມເປັນຜູ້ ນຳ ຂອງ ໂຕ ເລິມ ຈະ
ຕ້ອງໄດ້ຮັບການຢືນຢັນ ; ຂະນະ
 ທີ່ ນັກ ວິ ເຄາະ ສ່ວນ ຫຼາຍ ຄາດ ວ່າ  
ທ່ານ ຈະ ໄດ້ ຮັບ ຕຳ ແໜ່ງ ເປັນ ເລ 
ຂາ ທິ ການ ໃຫຍ່ ພັກ ອີກ ສະ ໄໝ 
ໜ່ຶງ, ແຕ່ກໍມີສຽງຊຸບຊິບສະແດງ
ຄວາມບໍ່ພໍໃຈພາຍໃນພັກ.

(Xinhua) - ທັງ ສອງ 
ສະ ພາ ຂອງ ລັດ ຖະ ສະ ພາ ຣູມາ ນີ  
ໄດ້ ເລືອກ ຕັ້ງ ຜູ້ ນຳ ຄົນ ໃໝ່ ເມື່ອ 
ວັນ ຈັນ ທີ 23 ທັນ ວາຜ່ານມາ.

ທ່ານ ຊິບຣຽນ ເຊີບັນ 
(Ciprian Serban) ຕົວແທນ
ຈາກພັກ  ສັງຄົມປະຊາທິປະ ໄຕ 
(PSD)  ໄດ້ ຮັບ ເລືອກ ຕ້ັງ ເປັນ ປະ
ທານ ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ ຫຼື 
ສະພາ ຕ່ຳ ດ້ວຍ ຄະ ແນນ ສຽງເຫັນ
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ດີ 195  ແລະ  ຄັດຄ້ານ 86 ສຽງ 
ຈາກການລງົຄະ ແນນ 285  ສຽງ 
(ສະພາ ຕ່ຳ ມີ 330 ທີ່ນັ່ງ).

ທ່ານ ອີລີ ໂບໂລຮານ 
(Ilie Bolojan) ຮັກສາການ
ຫົວໜ້າພັກເສລີນິຍົມແຫ່ງຊາດ 
(PNL) ໄດ້ ຮັບເລືອກຕ້ັງເປັນປະ
ທານສະພາສູງ ດ້ວຍ ຄະ ແນນ ສຽງ
ເຫັນດີ 70 ສຽງ, ເອົາຊະນະທ່ານ 
ມີຣ໌ເຊຍ ເຊລາຣູ (Mircia 

Chelaru) ຈາກພັນທະມິດເພ່ືອ
ສະຫະພາບຊາວຣູມາ ນີ  (AUR) 
ແລະ ທ່ານ ນາງ ນາເດຍ-ຄອສມິ
ນາ ເຊີວາ (Nadia-Cosmina 
Cerva) ຈາກພັກ S.O.S. 
Romania ທີ່ໄດ້ຮັບຄະ ແນນ 
29 ສຽງ  ແລະ 14 ສຽງ  ຕາມ
ລໍາ ດັບ ຈາກການລົງຄະ ແນນ 
114  ສຽງ (ສະພາ ສູງ ມີ 136
ທີ່ນັ່ງ). 

ອີລີ ໂບໂລຮານ      ຊິບຣຽນ ເຊີບັນອີລີ ໂບໂລຮານ      ຊິບຣຽນ ເຊີບັນ
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ຜູ້ຊີ້ນຳ ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 
ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ

ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ
ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ  

ຄະນະບັນນາທິການ ຄະນະບັນນາທິການ 
ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ ກອງບັນນາທິການ 
ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 

ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ
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ກາງພັກ, ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄື
ລັດຖະບານ ໃຫ້ພະນັກງານ, ທະ 
ຫານ-ຕໍາຫຼວດ ກໍຄືປະຊາຊົນບັນ
ດາເຜົ່າ ໄດ້ຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈ, ເຊື່ອມ
ຊືມ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດວຽກງານຕ່າງໆໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນ
ສໍາເລັດ, ນໍາເອົາໝາກຜົນແຫ່ງ
ການສ້າງສາພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມ ມາສູ່ປະເທດຊາດ, 
ປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະ
ຊາຊົນບັນດາເຜ່ົາໃຫ້ນັບມ້ືດີຂ້ຶນ. 
ໝາຍຄວາມວ່າ: ສື່ມວນຊົນປະ
ເພດຕ່າງໆ ມີບົດບາດສໍາຄັນຫຼາຍ
ໃນການນໍາເອົາແນວທາງນະໂຍ
ບາຍຂອງພັກ, ກົດໝາຍ, ແຜນ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 
ໄປເຜີຍແຜ່ໃຫ້ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ
ຢູ່ບັນດາແຂວງ, ເມືອງ, ບ້ານ 
ລວມທັງເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ 
ໂດຍຜ່ານສື່ປະເພດຕ່າງໆ ເປັນ
ຕົ້ນ ໂທລະພາບ, ວິທະຍຸກະຈາຍ
ສຽງ, ໜັງສືພິມ, ສື່ສັງຄົມອອນ
ລາຍ; ອີກດ້ານໜຶ່ງ, ນັກຮົບສື່
ມວນຊົນ ກໍເປັນຜູ້ທີ່ມີພອນສະ
ຫວັນໃນການເວົ້າຈາປາໄສ, ມີ
ຄວາມຊໍານານໃນການຜັນຂະ
ຫຍາຍເນ້ືອໃນເອກະສານສໍາຄັນ
ຕ່າງໆໃຫ້ຜູ້ອ່ານ, ຜູ້ຟັງມີຄວາມ
ສົນໃຈຕິດຕາມຢ່າງຕັ້ງໜ້າ. ສະ

ນ້ັນ,  ຈ່ຶງສະເໜີໃຫ້ເຫັນໄດ້ຄວາມ
ສໍາຄັນໃນວຽກງານສື່ມວນຊົນ 
ແລະ ບຸກບືນສູ້ຊົນໃນໜ້າທ່ີວຽກ
ງານຂອງຕົນ.

3. ການໂຄສະນາເຜີຍ
ແຜ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະ
ຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ ມີຄວາມສໍາຄັນ
ຫຼາຍ ໂດຍສະເພາະການດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ, ການ
ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ
ການປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ
ອື່ນໆ. ເນື່ອງຈາກວ່າສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ເປັນອົງການຕົວແທນແຫ່ງ
ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະ
ຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ເປັນອົງການ
ສູງສຸດແຫ່ງອໍານາດລັດ, ສະພາ
ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ກໍເປັນອົງ
ການຕົວແທນຂອງປະຊາຊົນບັນ
ດາເຜົ່າຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ ຈຶ່ງມີໜ້າທີ່
ຕ້ອງໄດ້ລາຍງານການເຄ່ືອນໄຫວ
ວຽກງານຂອງຕົນ ໃຫ້ຜູ້ມີສິດ
ເລືອກຕັ້ງ ກໍຄືປະຊາຊົນບັນດາ
ເຜົ່າ ໄດ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ແລະ ເຂົ້າ
ຮ່ວມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ມະຕິຂອງ
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃຫ້
ເກີດໝາກຜົນຕໍ່ປະເທດຊາດ; 
ສະນັນ້, ຈຶງ່ສະເໜມີາຍງັສືມ່ວນ
ຊົນ ຈົ່ງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເກັບກໍາ, 
ຄົ້ນຄວ້າ, ວິເຄາະວິໄຈວຽກງານ
ຕ່າງໆ ໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ, ໂຄສະນາ

ເຜີຍແຜ່ຜ່ານສ່ືມວນຊົນປະເພດ
ຕ່າງໆ ຢ່າງກວ້າງຂວາງ, ທົ່ວ
ເຖິງເປົ້າໝາຍຕ່າງໆ.

ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່
ການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດແຕ່
ລະຄ້ັງ ສະເໜີໃຫ້ສ່ືມວນຊົນເອົາ
ໃຈໃສ່ການສໍາພາດສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ຕ່ໍຫົວຂ້ໍຕ່າງໆທ່ີຕິດ
ພັນກັບບັນຫາພົ້ນເດັ່ນຂອງສັງ 
ຄົມ, ບັນຫາທີ່ສັງຄົມມີຄວາມ
ສົນໃຈຫຼາຍ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ແທນອະ
ທິບາຍທີ່ມີເຫດມີຜົນ ໃຫ້ຜູ້ມິ
ສິດເລືອກຕ້ັງໄດ້ເຂ້ົາໃຈຕ່ໍບັນຫາ
ຕ່າງໆ; ການຖ່າຍທອດການປະ
ກອບຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດຢູ່ກອງປະຊຸມ ກໍເປັນ
ວຽກງານທີ່ສໍາຄັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້
ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ໄດ້ຮັບຮູ້ການ
ປະຕິບັດໜ້າທ່ີຕົວແທນຂອງຕົນ
ຢູ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ.

4. ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກ
ງານຈຸດສຸມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ
ໃນປັດຈຸບັນ ແມ່ນການປັບປຸງ
ລັດຖະທໍາມະນູນ ສະບັບປີ 2015 
ເຊ່ິງເປັນການຜັນຂະຫຍາຍແນວ
ທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ ເຂ້ົາໃນ
ເນື້ອໃນຂອງລັດຖະທໍາມະນູນ 
ໂດຍສະເພາະການບູລະນະອົງການ
ປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນໃຫ້ມີຄວາມ
ໜັກແໜ້ນ, ເຂ້ັມແຂງ. ວຽກງານ
ດັ່ງກ່າວມີຄວາມສໍາຄັນຫຼາຍ, 

ເນ່ືອງຈາກລັດຖະທໍາມະນູນ ເປັນ
ກົດໝາຍພ້ືນຖານຂອງຊາດ, ທຸກ
ກົດໝາຍຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບລັດ
ຖະທໍາມູນ; ນອກຈາກນັ້ນ, ລັດ
ຖະທໍາມະນູນຍັງໄດ້ກໍານົດລະບົບ
ອົງການຈັດຕັ້ງລັດ, ພາລະບົດ
ບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງອົງ
ການຈັດຕັ້ງດັ່ງກ່າວ, ກໍານົດສິດ 
ແລະ ພັນທະຂອງພົນລະເມືອງ 
ແລະ ອື່ນໆ. ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການ
ປັບປຸງລັດຖະທໍາ ມະນູນມີຄວາມ
ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍ
ບາຍຂອງພັກ, ສະພາບການຕົວ
ຈິງຂອງປະເທດ ແລະ ສາມາດ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໄດ້ຍາວນານ; ສະ
ນ້ັນ, ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ການ
ປັບປຸງ ທັງເປັນການລະດົມຄວາມ
ຄິດເຫັນຢ່າງກວ້າງ ຂວາງຈາກ
ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ, ຊັ້ນຄົນ
ຕ່າງໆ ໂດຍຜ່ານສ່ືມວນຊົນແມ່ນ
ມີຄວາມສໍາຄັນຫຼາຍ ຈຶ່ງຂໍໃຫ້
ບັນດາສ່ືມວນຊົນເປັນເຈ້ົາການ
ໃນວຽກງານດັ່ງກ່າວຕື່ມ.

5. ການເຄື່ອນໄຫວປະ
ຕິບັດໜ້າທ່ີວຽກງານຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ກໍຄືສະພາ
ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ II 
ມາຮອດປັດຈຸບັນ ໄດ້ກ້າວເຂົ້າ
ສູ່ໄລຍະທ້າຍອາຍຸການແລ້ວ, ໃນ
ປີ 2025 ນີ້ ເປັນປີທີ່ຈະມີການ
ກະກຽມໃຫ້ແກ່ການເລືອກຕັ້ງ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ 

X ກໍຄືສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ III ເຊິ່ງເປັນ
ປາງບຸນໃຫຍ່ຂອງທົ່ວປວງຊົນ
ລາວທັງຊາດ. ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ການ
ເລືອກຕ້ັງບັນລຸຕາມລະດັບຄາດ
ໝາຍ ເປັນຕົ້ນ ເພດ, ເຜົ່າ, ໄວ; 
ສະນັ້ນ, ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່
ວຽກງານເລືອກຕ້ັງຂອງສ່ືມວນ
ຊົນປະເພດຕ່າງໆ ມີຄວາມສໍາ
ຄັນຫຼາຍ ຈຶ່ງສະເໜີໃຫ້ສື່ມວນ
ຊົນຈ່ົງໄດ້ກະກຽມດ້ານເຄ່ືອງມື, 
ຮູບແບບ, ວິທີການໂຄສະນາ ໃຫ້
ສອດຄ່ອງກັບທຸກເປົ້າໝາຍ ທັງ
ສາມາດດຶງດູດຄວາມສົນໃຈຂອງ
ປະຊາຊົນໃນການຕິດຕາມການ
ໂຄສະນາ.

6. ວຽກງານສືມ່ວນຊນົ
ໃນປັດຈຸບັນ ໄດ້ມີການພັດທະ
ນາ, ກ້າວໜ້າ , ຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງ
ວ່ອງໄວ ໂດຍສະເພາະສື່ສັງຄົມ
ອອນລາຍ ເຮັດໃຫ້ອິດທິກໍາລັງ
ປໍລະປັກ ນໍາໃຊ້ສື່ສັງຄົມອອນ
ລາຍໃນທາງທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ, ໃສ່

ຮ້າຍປ້າຍສີໃນທາງທ່ີບ່ໍຖືກຕ້ອງ
ຕາມຄວາມເປັນຈິງ ເຮັດໃຫ້ປະ
ຊາຊົນຈໍານວນໜ່ຶງທີ່ມີທັດສະ
ນະຫັຼກໝ້ັນການເມືອງບ່ໍທັນໜັກ
ແໜ້ນ ຫົຼງເຊ່ືອ, ສ້າງຄວາມແຕກ
ແຍກພາຍໃນ ເຊ່ິງເປັນໄພອັນຕະ
ລາຍໄລຍະຍາວ; ຕໍ່ໜ້າສະພາບ
ການດ່ັງກ່າວ ເປັນໜ້າທ່ີອັນໜັກ
ໜ່ວງຂອງບັນດາສ່ືຕ່າງໆທ່ີເຮັດ
ໜ້າທີ່ວຽກງານສື່ມວນຊົນ ຈະ
ຕ້ອງໄດ້ຄ້ົນຄວ້າວິທີການແກ້ໄຂ
ຢ່າງມີເຫດມີຜົນ, ສອດຄ່ອງກັບ
ແຕ່ລະບັນຫາ ຈຶ່ງສະເໜີໃຫ້ເອົາ
ໃຈໃສ່ວຽກງານດັ່ງກ່າວ.

ພາຍຫຼັງສຳເລັດພິທີດັ່ງ
ກ່າວ ບັນດາສື່ມວນຊົນຍັງໄດ້
ເຂ້ົາຢ້ຽມຊົມຫ້ອງມູນເຊ້ືອຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດອີກດ້ວຍ ເຊິ່ງ
ໄດ້ເປີດຢ່າງເປັນທາງການແຕ່
ວັນທີ 30 ກັນຍາ 2024 ເປັນ
ຕົ້ນມາ.

(ກົົງທະນູຄຳ ພິພັດເສລີ)(ກົົງທະນູຄຳ ພິພັດເສລີ)


